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AKTUALN O ŚCI

| Kom entarz miesiąca

Szanowni Mieszkańcy

Puszczykowo wiosną budzi się do ży
cia. Kto może wychodzi do ogródków, po
rządkuje teren, przycina krzewy lub sadzi 
kwiaty. Również miasto stara się zadbać
o estetykę, szczególnie wzdłuż moderni
zowanej ulicy Poznańskiej, na której do

biegają końca ostatnie poprawki nawierzchni. Ogromnie cie
szą mnie deklaracje mieszkańców, którzy odpowiedzieli na apel 
urzędu i chcą włączyć się w  stalą pielęgnację kwiatów w  po
wierzonych im na ten cel skrzynkach.

Potrzeb związanych z dbałością o zieleń jest bardzo 
wiele i tak jak stwierdzono w czasie posiedzenia ostat
niej Komisji Spraw Społecznych Rady Miasta kwoty, któ
re do tej pory przeznaczane byty na ten cel zdecydowa
nie nie zaspokoją oczekiwań mieszkańców. Miasto jest już 
po wstępnych rozmowach z Akademią Rolniczą, której studen
ci pomogą w  inwentaryzacji zieleni i zaplanowaniu jej kształtu 
w miejscach publicznych. Wiele drzew jest chorych, wymaga 
wymiany lub pielęgnacyjnych dęć. Zieleń niska, sadzona wzdłuż 
ulic i chodników musi być z kolei odporna na dewastację, sól 
w  zimie i przede wszystkim suszę. Wielka szkoda, że w  projek
cie modernizacji ulicy Poznańskiej zabrakło zarówno zlikwido
wania napowietrznej linii energetycznej, jak i systemu nawad
niania trawników. Płacz nad „rozlanym mlekiem" nic jednak nie 
zmieni. Jak wiele wniosków o pieniądze zewnętrzne i ten przy
gotowywany był w  pośpiechu, miał również konkretne ograni
czenia finansowe. W  tej chwili przy obu rondach i przy skwerku 
na wysokości ul. Klonowej przygotowywane są trzy przyłącza 
do wody, która posłuży do podlewania nasadzonej tam roślin
ności. Docelowo takich przyłączy pojawi się w  mieście więcej: 
przy skrzyżowaniu ulic Cyryla Ratajskiego i Nadwarciańskiej, 
Dworcowej i Kasprowicza, Parkowej i Piaskowej. Wątpliwe 
jednak, by w związku z limitem finansów udało się to zrobić 
w  tym roku. Pozostaje więc podlewanie z beczkowozu. Tam 
natomiast gdzie zieleń upiększa przestrzeń wzdłuż prywatnych 
posesji lub obiektów handlowych można jeszcze mieć nadzieję, 
że w  pielęgnacji roślin dopomogą mieszkańcy.

Obserwując wiele roszczeniowych postaw, boję się, że każ
da próba włączenia obywateli w  działanie na rzecz podnie
sienia standardu życia we własnym mieście może spotkać się 
z krytyką. Bynajmniej nie próbuję przerzucać na mieszkańców 
obowiązków samorządu, a jedynie pokazać, że w  przypadku 
dobrowolnego uczestnictwa np. w  procesie inwestycyjnym

można osiągnąć więcej i można zrobić to szybciej. Być może 
musi upłynąć jeszcze klika lat, by niektórzy ludzie w  Polsce zro
zumieli i zaakceptowali prawdę, iż sukces miasta nie zale
ży tylko od burmistrza i jego urzędników, ale od sze
roko pojętej współpracy wszystkich jego obywateli. 
Słowa popularnej piosenki mówią, że „do tanga trzeba dwoj
ga". W  sytuacji działań samorządowych zdecydowanie trzeba 
„trojga". Tym trzecim elementem jest, proszę Państwa, prawo. 
Wszystko dobrze jeśli w  świecie, w  którym głośno mówi się
o partnerstwie publiczno-prywatnym istnieją czytelne przepi
sy. Nie wspomnę o braku logiki wielu zapisów prawnych, które 
w  zarodku ucinają inicjatywy obywatelskie. Gorzej jeśli to samo 
prawo można interpretować na wiele sposobów w  zależno
ści od podmiotu, który dokonuje tej interpretacji. Identyczna 
uchwała w sprawie inwestycji lokalnych z udziałem ludności 
oraz wspierania inwestycji o lokalnym znaczeniu funkcjonuje 
od wielu lat w  Poznaniu i przynosi korzyści społecznościom lo
kalnym. Dlatego zaskarżyliśmy rozstrzygnięcie nadzorcze woje
wody. Jeśli okaże się, że obecne prawo nie pozwala działać na 
korzyść wspólnoty mieszkańców zwrócimy się do parlamenta
rzystów o podjęcie nowej inicjatywy uchwałodawczej zmienia
jącej te nieżyciowe przepisy.

W  świetle powyższego tym bardziej cieszę się, że są jesz
cze w  Puszczykowie osoby, które nie oglądając się na niko
go zakasują rękawy i robią coś dla innych. Takim pozytyw
nym przykładem są puszczykowscy wędkarze, którzy 
podjęli się oczyszczenia brzegu Warty na długim od
cinku od mostku w Wirach po Zakole Warty. Dziękuję, 
bo dzięki ich staraniu spacer nad rzeką dla wielu mieszkań
ców Puszczykowa będzie znów przyjemnością. Szczerze gra
tuluję determinacji i również dziękuję Stowarzyszeniu 
Przyjaciół Puszczykowa za podjęcie działań, które być 
może w  niedługim czasie zmienią wygląd dworca PKP 
w  Puszczykówku. Są one dużym wsparciem w  prowa
dzonych przeze mnie rozmowach z przedstawicielami PKP. 
Widać już pierwsze efekty. Pojawili się ludzie z miotłami i no
życami do strzyżenia zieleni. Może dobry przykład ze sta
cji w  Puszczykówku zadziała i przy dworcu w  Puszczykowie? 
Jakby to było pięknie gdyby zaniedbany skalniak znów ożywił 
się wszystkimi sezonowymi kwiatami, a po pergoli, przy ścianie 
zabytkowego dworca, znów zaczęty się piąć kwiaty. To przecież 
jest możliwe! Spróbujemy przywrócić piękno miejscu, które na 
nie zasługuje.

Małgorzata Ornoch-Tabędzka
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R A P A  M I A S T A

| Z sesji Rady Miasta

Czwarta sesja
Podczas sesji przyjęto także 

oświadczenie Rady Miasta w  spra
wie uzgodnienia koncepcji budo
wy obiektu usługowo-handlowo- 
mieszkaniowego w  obrębie Rynku. 
Nie zgodzono się z propozycją in
westora, który chciałby na naj
większej działce w  obrębie Rynku 
wybudować obiekt z przeznacze
niem na lokale mieszkalne i wiel- 
kopowierzchniową działalność 
handlową.

Ciekawą częścią posiedzenia była 
prezentacja pani Anny Maciotek bę
dącej pracownikiem Departamentu 
Gospodarki Urzędu Marszałkowskiego 
w  Poznaniu. Wystąpienie byto po
święcone programowi operacyjnemu 
INTERREG IVB a w szczególności jego 
priorytetowi IV „Podniesienie konku
rencyjności oraz atrakcyjności miast 
I regionów" w  kontekście uczestnic
twa Puszczykowa w  projekcie „Eco 
Rural Growth".

Podczas posiedzenia zapoznano 
się też ze sprawami kultury i sportu 
w  mieście.

Wszystkie projekty uchwał, progra
my oraz sprawa przyjęcia oświadcze
nia, byty wcześniej dyskutowane na 
posiedzeniach właściwych merytorycz
nie Komisji Rady Miasta Puszczykowa.

Uchwały dostępne są w  Biurze Rady 
Miasta oraz na stronach internetowych 
Urzędu Miejskiego.

o-ks

Z a p ro sze n ie  na sesję ab so lu to ry jn ą

Zapraszamy na sesję Rady Miasta Puszczykowa, która odbędzie się

23 kwietnia br. o godz. 15:00
w  sali sesyjnej Urzędu Miejskiego, ul. Podleśna 4.

Jednocześnie informujemy, że terminy posiedzeń Komisji Rady i terminy dyżurów radnych, 
znajdują się na tablicach ogłoszeniowych oraz na stronie internetowej miasta.

W  środę 26 marca br. odby
ła się czwarta w  tym roku sesja 
Rady Miasta Puszczykowa.

Podczas posiedzenia radni przy
jęli uchwałę w  sprawie powoła
nia komisji inwentaryzacyjnej, któ
ra zajmie się Inwentaryzacją mienia 
Skarbu Państwa podlegającego 
przejęciu przez Miasto Puszczykowo. 
Radni powołali też doraźną komisję 
pojednawczą do przeprowadzenia 
postępowania mediacyjnego po
między współdzierżawcami jednej 
z nieruchomości w  obrębie Rynku.

Ważną częścią posiedzenia byto 
podjęcie uchwały, dzięki której zo
stanie zaciągnięta pożyczka dłu
goterminowa z Wojewódzkiego 
Funduszu Ochrony Środowiska 
i Gospodarki Wodnej w  Poznaniu. 
Pożyczka zostanie przeznaczo
na na termomodernizację Szkoły 
Podstawowej nr 1.

Radni przyjęli też uchwałę 
w  sprawie zmian w  uchwale bu
dżetowej. Zmiany były konieczne 
w  związku z możliwością zacią
gnięcia wspomnianej już pożycz
ki z W ojewódzkiego Funduszu 
Ochrony Środowiska i Gospodarki 
Wodnej w  Poznaniu, jak również 
w  związku ze zmniejszeniem przez 
Starostę Poznańskiego dotacji na 
utrzymanie dróg powiatowych dla 
Puszczykowa.
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| W yniki w yborów
W  dniu 13 kwietnia br. odbyty się wybory uzupeł

niające do Rady Miasta Puszczykowa. O miejsce w  ra
dzie, zwolnione przez panią Iwonę Janicką, ubiegato 
się dwóch kandydatów - Grzegorz Nawrocki I Maciej 
Stelmachowski. Niestety wybory uzupełniające nie wzbu
dzają zwykle wielkiego zainteresowania mieszkańców 
i podobnie byto również tym razem - w  okręgu nr 2 
uprawnionych do glosowania byto 991 osób, podczas 
gdy w  wyborach uczestniczyło tylko 192 z nich, co daje 
niespełna 20-procentową frekwencję.

Wyniki głosowania:
Grzegorz Nawrocki - 79 głosów 
Maciej Stelmachowski - 112 głosów 
Oddano 1 głos nieważny.

Nowym Radnym Miasta Puszczykowa został pan Maciej 
Stelmachowski.

79

głos
Maciej nieważny
Stelmachowski 

Nawrocki

Serdecznie gratulujemy i życzymy sukcesów w  pracy na 
rzecz naszego miasta.

Madej Dettlaff

| Co z  tym  R y n k ie m ? - sp o tkan ie  z m ieszkańcam i „
W  dniu 28 marca 2008 roku, w  sali gimnastycznej Szkoły 

Podstawowej nr 1 w  Puszczykowie odbyło się spotkanie burmi
strza z mieszkańcami miasta. Tematem debaty było zagospo
darowanie obszaru Rynku. Uczestniczyło w  niej ok. 80 osób, 
w  tym właściciele nieruchomości zlokalizowanych przy Rynku, 
przedstawiciele obiektów handlowych w centrum miasta, radni 
i urzędnicy. Nie zabrakło też mieszkańców, którym nie jest obo
jętny wygląd miasta. Celem spotkania byto omówienie projek
tów organizacji ruchu na Rynku oraz zagospodarowania jego 
płyty w  sytuacji, gdy nie jest jeszcze ustalona ostateczna funk
cja największej planowanej nieruchomości. W  przyjętej przez 
Radę Miasta koncepcji urbanistyczno-architektonicznej budy
nek ten przeznaczony został na 
handel, usługi kultury I aparta
menty. Na spotkaniu przedsta
wiono chronologicznie kolejne 
etapy prac związanych z plano
waniem przestrzeni i przekazy
waniem przez miasto poszcze
gólnych działek Inwestorom.
Andrzej Stempnlak, architekt 
i twórca koncepcji zagospoda
rowania Rynku, przedstawił w i
zualizację pierwotnie planowa
nej przestrzeni miejskiej.

wprowadzenie handlu na dużej powierzchni, nie wyraziły zgo
dy ani Starostwo Powiatowe, ani Rada Miasta. Proponowana 
zmiana funkcji była jednym z powodów przesunięcia terminu 
podejmowanych przez miasto inwestycji. Istnieje bowiem ko
nieczność dostosowania obsługi komunikacyjnej w  tym miejscu 
do planowanego przeznaczenia obiektu. Pani burmistrz poin
formowała, że w  bieżącym roku zostanie wybudowana dro
ga oraz zostanie uporządkowany i wyrównany teren pod płytę 
w taki sposób, by właścicielom sklepów umożliwić prowa
dzenie handlu, a mieszkańcom robienie zakupów. Ostateczny 
kształt zagospodarowania placu będzie wynikiem konkursu, 
który zostanie rozstrzygnięty w drugiej połowie roku.

Madej Dettlaff

Prace związane z zagspodarowaniem 
I  płyty Rynku.

W  drugiej części spotkania 
wywiązała się dyskusja, której 
głównymi tematami byty harmonogram dalszych prac 
oraz projekt organizacji ruchu. Lokalni inwestorzy prote
stowali przeciwko przedłużającej się budowie płyty Rynku 
i naciskali na jak najszybsze podjęcie prac. Dużo emocji 
wzbudziła sprawa budowy obiektu handlowo-mleszka- 
nlowego na największej z działek. Przedstawiciele Urzędu 
wyjaśnili, że na zaproponowaną przez inwestora koncep
cję funkcjonalno-archltektoniczną, która zaktada m.in.
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Uwaga - roboty d ro gow eB | A leja drzew________________
W  związku z petycją mieszkańców ulicy Kościelnej 

protestujących przeciwko obcięciu gałęzi dwóch lip, 
które miały być dostosowane kształtem do pozostałych 
drzew w  alei oraz wycięciu lipy przy wjeźdzle na Rynek 
wyjaśniamy.

Przycinanie lip w  ulicy Kościelnej zawsze związane byto 
z koniecznością przeciwdziałania kolizji z przebiegającą nad 
koronami drzew linią energetyczną. Historycznie, przez wie
le lat drzewa po drugiej stronie ulicy byty również formowa
ne I ujednolicane pod względem kształtu. Obecnie, rosnące 
na gruncie miejskim drzewa przy skrzyżowaniu ul. Kościelnej 
i Powstańców Wielkopolskich znacznie odbiegają estetyką od 
pozostałych (na co zwra
cali uwagę mieszkańcy) 
i wymagają cięcia pielę
gnacyjnego. Mieszkańcy 
zostali o tym poinfor
mowani, a drzewa miały 
być przycinane pod nad
zorem specjalisty, w  taki 
sposób, by Ich nie okale
czyć. Innym problemem 
jest potrzeba wycięcia 
jednej z lip w  alei, tuż 
przy wjeździe na Rynek.
Układ komunikacyjny na 
Rynku zostat zaprojek
towany w  ten sposób, że drzewo stoi na samym skrzyżowa
niu z ul. Kościelną. Mimo prób modyfikacji (zachowano dzięki 
temu inne drzewa), przy Istniejących granicach dziatek i prze
biegu podziemnej Infrastruktury, przeprojektowanie wjazdu 
na Rynek pociągnęłoby za sobą olbrzymie koszty I opóźnie
nia w  budowle drogi. W  pobliżu zostanie zasadzona inna lipa, 
która zrekompensuje ubytek jednego drzewa.

Barbara Mulczyńska

AKTU ALN O ŚCI

l Oby nam prądu nie zabrakło
Ostatnie wydarzenia w  Szczecinie pokazały, jak ważne jest 

przygotowanie wtadz do rozwiązywania problemów miesz
kańców w  sytuacjach nadzwyczajnych. Obowiązująca usta
wa z kwietnia ubiegłego roku określa, że zarządzaniem 
kryzysowym zajmują się organy administracji publicznej I 
i przyjmuje jednoosobową odpowiedzialność burmistrza 
w  tym zakresie na terenie gminy. Sytuacja kryzysowa 
jest następstwem zagrożenia I prowadzi do zakłócenia 
funkcjonowania instytucji publicznych. Nie każde groź
ne zdarzenie jest od razu sytuacją kryzysową. Jeśli skutki 
nogą być usunięte w  ramach rutynowych działań służb 
ratowniczych, nie możemy mówić o takiej sytuacji. Zadaniem 
organów administracji publicznej jest przede wszystkim zapo
bieganie takim zdarzeniom i przygotowanie procedur postę
powania w sytuacjach kryzysowych, a także przeprowadzania 
ćwiczeń i treningów reagowania na potencjalne zagrożenia. 
Jeśli one już się zdarzą (powódź, katastrofa ekologiczna, czy

KW IECIEŃ 2008_______________________________
Www. p u szczy ko wo. p I

awaria energetyczna) zadaniem administracji jest zorganizowa
nie pomocy osobom poszkodowanym, zahamowanie 
rozwoju wystę-

I n f o r m u j e m y !  «ryzysowegc
Gminny Zespól Zarządzania W  
_  te l. a la rm o w y  O 602 w *

pujących za
grożeń oraz ograniczenie strat i zniszczeń. 

Następnie odbudowanie zapasów służb ratowniczych oraz od
tworzenie Infrastruktury. Burmistrz wykonuje nałożone zada
nia przy pomocy Gminnego Zespołu Zarządzania Kryzysowego 
i komórki organizacyjnej Urzędu do spraw zarządzania kryzyso
wego. Oby nam prądu, wody i powietrza nie zabrakło.

Wiesław Lipiec
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Na początku kwietnia na ulicę Poznańską ponownie wkro
czyli drogowcy, aby poprawić wszystkie niedociągnięcia. 
Pracownicy Urzędu Miejskiego mieli w  grudniu ubiegłego 
roku wiele zastrzeżeń do jakości wykonanych prac i zażądali 
od wykonawców usunięcia usterek. Obecne prace są naprawia
niem niedociągnięć i w  całości finansowane przez drogowców. 
W  wielu miejscach ul. Poznańskiej wykonawcy frezują asfalt, 
aby ponownie położyć nawierzchnię. Również trwają prace 
przy wszystkich studzienkach kanalizacyjnych. Ostateczny od
biór zmodernizowanej ulicy planowany jest na 15 maja.

Ulica Poznańska jest główną arterią Puszczykowa. Przy niej 
znajdują się najważniejsze sklepy, restauracje, banki i inne 
obiekty użyteczności publicznej. Modernizację ulicy rozpoczę

to w  maju ubiegłego 
roku. Prace finansowa
ne są ze środków Unii 
Europejskiej, budżetu 
państwa oraz budżetu 
miasta.



CZYSTE PUSZCZYKOW O

| Raport___________________
w  sprawie odpadów
Referat Gospodarki Komunalnej Urzędu Miejskiego wspól

nie z firmą „Eko-Rondo" podsumował pierwszy kwartał re
alizacji projektu „Czyste Puszczykowo". Trzeba stwierdzić, że 
świadomość ekologiczna naszych mieszkańców stale wzrasta. 
Firma przyjmuje coraz większą ilość surowców wtórnych i od
padów, jednak są też pewne nieprawidłowości. W  workach 
z odpadami segregowanymi niestety obserwujemy wzrost 
udziału odpadów komunalnych. Zdarza się także, że w  wor
kach przywożone są liście! Są jeszcze dwie sprawy, które bu
dzą niepokój. Otóż często odpady biodegradowalne zawierają 
dużą ilość ziemi, a Urząd Miejski musi płacić za przewóz każdej 
tony odpadów. Kolejnym problemem są „elektrośmieci", które 
trafiają w  stanie kompletnego zniszczenia. Wszystkie warto
ściowe elementy urządzeń zostały wcześniej zdemontowane 
i na plac trafiają praktycznie obudowy lodówek, czy telewizo
rów. W  tym stanie są one niczym innym, jak odpadem komu
nalnym. Dlatego od dnia 1 maja „elektrośmieci" będę przyjmo
wane tylko w  stanie kompletnym.

Szanowni Mieszkańcy, z zadowoleniem obserwujemy, że 
w  dniach zbiórki surowców segregowanych coraz więcej wor
ków stoi przed posesjami, natomiast na obrzeżach lasu znaj
dujemy coraz mniej śmieci. Niewątpliwie jest to zasługą nas 
wszystkich. Remigiusz Motycki

i Atak na

W  niedzielny poranek rzesza kolegów zbiera się nad brze
giem Warty - lecz tym razem bez wędek. Każdy dumnie dzier
ży w  rękach po dwa.... duże niebieskie worki, które dostar
czył Urząd Miejski w  Puszczykowie. Z ust sekretarza Kota pada 
komenda: „Koledzy! Co wam będę mówit, wiecie co robić!" 
Tak z reguty rozpoczyna się coroczna akcja sprzątania brze
gu Warty przez wędkarzy z Kota nr 41 PZW w  Puszczykowie. 
Zespół dzieli się na dwie grupy, które rozpoczynają penetra
cję brzegu rzeki na odcinku od Łęczycy aż do Starej Niwkl. 
Pogoda dopisała, dlatego też może I frekwencja dopisała le
piej niż zwykle. A w szuwarach - czego tam nie było! Butelki, 
puszki, wiadra - wszystko w  niezliczonej ilości. Oczywiście nie 
wszystko udato się wydobyć, woda w rzece jeszcze jest wyso
ka. Pierwsza część zbiórki przynosi rezultat 9 worków. Grupa 
z Puszczykowa rusza dalej - z Niwkl w  naszą stronę. Muszę 
zaznaczyć, że byłem pełen podziwu. Szczególnie dla starszych

1 W iosna w  ogrodach ,
i na... ulicach
Wiosna opornie, ale konsekwentnie zagląda do naszego 

miasta. Najpierw zaglądała z ciekawości, teraz już z pewnym 
zadowoleniem. Cieszy nie tylko ją, ale także nas, że tak wielu 
mieszkańców ma poczucie estetyki, piękna i troski o wygląd 
naszego miasta. Mówiliśmy o ogródkach przed płotem, no 
i proszę. Wielu z nas doszło do wniosku, że warto prze
dłużyć swój piękny ogródek o metr - czasami więcej, ro
biąc jego miniaturkę przed posesją! Pisaliśmy o urządzonych 
kwietnikach, które Urząd Miejski zamierza oddać pod opiekę 
mieszkańców przy ul. Poznańskiej. Są już chętni na ponad 
30 sztuk. Nie wspomnę o licznych pomysłach i propozycjach 
kierowanych do Referatu Gospodarki Komunalnej, związa
nych z upiększeniem naszego miasta. Drodzy Mieszkańcy
- dziękujemy za to, że tak wielu z Was odpowiedziało na 
nasz apel i przyczyniło się do poprawy estetyki wiosennego, 
jeszcze szarego Puszczykowa. Wystarczy trochę poruszyć 
wyobraźnię, aby zobaczyć piękne ogrody zgłaszane w  nie
dalekiej przyszłości do corocznego konkursu organizowane
go przez Stowarzyszenie Przyjaciół Puszczykowa. Myślę, że 
wszyscy wybraliśmy właściwy kurs...

Remigiusz Motycki

Wartę
osób, które dzielnie pokonywały muł rzeczny i splątane nad
brzeżne zarośla. Mieliśmy także jednego „zmotoryzowane
go" kolegę, który na wózku inwalidzkim dzielnie zbierał śmieci 
wzdłuż ścieżki rowerowej. Mija trzecia godzina walki ze śmie
ciami. Powoli zbliżamy się do mety, którą zarząd Koła wyzna
czył na terenie parkingu leśnego przy ul. Cyryla Ratajskiego. 
To tutaj zwożono worki ze śmieciami z całego terenu objęte
go akcją. Widok był niesamowity - ogromna sterta niebieskich 
worków. Aż trudno nam było uwierzyć, że grupa niespełna 
czterdziestu zapaleńców mogła zebrać w trzy godziny ponad 
100 worków śmieci! Teraz chwila zasłużonego odpoczynku. 
Zarząd Koła zadbał o kiełbaski i bułeczki, rozpalono ognisko. 
Nareszcie można spokojnie porozmawiać o szczupakach, oko
niach i leszczach, na które już niedługo zapolujemy przy brze
gu Warty. Bez wszechobecnych śmieci. Ale czy taki stan utrzy
ma się na długo? Nikt z nas nie ma wątpliwości, że niestety 
za rok znowu spotkamy się na brzegu Warty, a sekretarz Koła 
rozda niebieskie worki....

Szanowni Państwo. Postawa koleżanek i kolegów z Koła 
Wędkarzy w  Puszczykowie zasługuje nie tylko na pochwałę, 
ale jest też godna naśladowania. I żeby nie było wątpliwości
- to nie jest jedyny przejaw troski o środowisko ze strony mi
łośników wędkarstwa. Większość z nich wraca z wyprawy po 
„wielką rybę" może nie zawsze z tą wymarzoną sztuką, ale na 
pewno z reklamówką zebranych śmieci.

Remigiusz Motycki
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WASZE PUSZCZYKOW O

i Masze Puszczykowo.
-  czyli w a rsz ta ty  na te m a t przyszłości Zako la  W a r ty
Przyszłość Zakola Warty jest wciąż otwarta. Czy ma to być teren rekreacyjny urządzony, czy ma pozostać w  takiej postaci jak 

widzimy go dziś. Zanim zostaną podjęte jakiekolwiek decyzje potrzebne jest poprowadzenie szerokiej dyskusji w  różnych gre
miach. Dlatego 14 czerwca chcemy zaprosić na teren Zakola Warty mieszkańców Puszczykowa i przyjezdnych gości róż

nych profesji i w  różnym wieku.
Projekt miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego Zaprosimy wędkarzy, ekologów,
dla terenów nadwarciańskich położonych w  Puszczykowie turystów, leśników, socjologów,
w rejonie ulic: C. Ratajskiego i Nadwarciańskiej. urbanistów, architektów, pla

styków i wszystkich pozosta
łych, którym teren ten jest bli
ski, by porozmawiać jaką mają 
wizję tego terenu. Warsztaty po
prowadzi znany urbanista, spe
cjalista w  dziedzinie rewitalizacji 
przestrzeni miejskiej i krajobrazu 
Andreas Billert. Tymczasem za
praszamy wszystkich do dysku
sji i swobodnej odpowiedzi na 
dwa pytania.

PROJEKT 
skala 1:2000
Załącznik nr 1 do uchwały Rady Miasta Puszczykowo

Czy uważasz, że na Zakolu 
W arty powinna powstać 
ładna, piaszczysta plaża na 
której, tak jak przed laty, bę
dzie można opalać się, grać 
w  pitkę plażową i korzystać 
z kąpieli w  rzece?

Spróbujcie Państwo uzasad
nić swoje wypowiedzi. Prosimy
o nadsyłanie ich do dnia 1 
czerwca br. pocztą tradycyj
ną lub elektroniczną na ad
res Urzędu Miejskiego. Kartki 
z odpowiedziami można rów
nież wrzucać do znajdujących 
się w  sklepach i budynku urzę
du przezroczystych skrzynek. 
Wynikające z nich preferen
cje będą podstawą do wymia
ny zdań w  trakcie warsztatów. 
ZAPRASZAM DO WSPÓŁRACY!

Burmistrz Miasta

Proszę w ym ień , jak ie  
Twoim zdaniem elem en
ty infrastruktury turystycz
no- rekreacyjnej są możli
we do zaakceptowania na 
Zakolu (również wzdłuż uli
cy Nadwarciańskiej, tam 
gdzie na rysunku zaznaczo
ny jest obszar możliwy do 
zabudowy)?

KW IEC IEŃ  2008
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K U L T U R A  F IZ Y C Z N A

P ołożenie Puszczykowa zachęca do uprawiania różnych 
sportów, w  szczególności tych powszechnych, do których 

można zaliczyć lekkoatletykę, siatkówkę lub pitkę nożną, jak 
i rekreacji - od spacerów po jazdę konno czy rowerem. Nasi 
mieszkańcy od lat zdobywają uznanie w  wielu dyscyplinach 
sportowych - nie zawsze związanych z naszym położeniem, 
np. snowboard, windsurfing lub golf. Dysponujemy bazą 
sportową, której mogą pozazdrościć mieszkańcy wielu 
miejscowości w  kraju - jest pełnowymiarowe boisko do piłki 
nożnej, korty tenisowe (bezpłatne i odpłatne), boiska do gry 
w  siatkówkę, koszykówkę, są przyszkolne sale gimnastyczne, 
zaplecze lekkoatletyczne (w Liceum Ogólnokształcącym) oraz 
cały szereg biznesowych inicjatyw związanych ze sportem, 
m.in. siłownie, korty otwarte, hala do tenisa ziemnego i SPA.

i Sportowe

Jak spojrzymy na zdjęcia lotnicze Puszczykowa okazuje się, że 
prywatnych, przydomowych basenów i kortów tenisowych 
w  naszym mieście jest całkiem sporo. Nadal jednak brakuje 
naszym mieszkańcom obiektów publicznych, w  których 
mogliby czynnie uprawiać sporty. Brakuje zwłaszcza miejsc 
ogólnodostępnych. Często chodzi tylko o określenie zasad 
korzystania z nich.. Jakość obiektów też pozostawia wiele 
do życzenia. Niestety cały czas mamy ogromny niedosyt hali 
widowiskowo-sportowej z prawdziwego zdarzenia, a trzy sale 
gimnastyczne w  mieście stają się niewystarczające na potrzeby 
mieszkańców dziewieciotysięcznego miasta.

Zderzenie z oczekiwaniami mieszkańców jest bardzo 
trudne, gdyż w  wielu miejscowościach wystarczą 1-2 boiska 
i sala gimnastyczna. Zatem należy zadać sobie pytanie czy 
Puszczykowo jest miastem wyjątkowym? Bez wątpienia TAK
- i miasto i jego mieszkańcy! W  Urzędzie i w  Radzie Miasta 
od lat są osoby, które były i są czynnie związane ze sportem. 
W  ich działaniu widać ogromne wsparcie dla rozwoju 
fizycznego, zwłaszcza dzieci i młodzieży. Jednak nie zawsze są 
takie możliwości, aby spełnić wszystkie potrzeby i marzenia. 
Przykładem są tu oczekiwania grupy mieszkańców Starego 
Puszczykowa, którym bardzo zależy na pełnowymiarowym 
boisku przy ul. Jarosławskiej. Niestety, mimo szczerych chęci, 
nie wszystkim można dogodzić - w  kontekście zrealizowania 
w  2009 r. wielofunkcyjnego boiska wraz z zapleczem 
(finansowanym w  6 6 %  z budżetu państwa i Urzędu 
Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego), decyzja 
Komisji Edukacji, Kultury i Sportu Rady Miasta Puszczykowa, 
choć bardzo trudna - jest oczywista, lepiej że w  tym miejscu

będzie wielofunkcyjne boisko, na które dostajemy 
dofinansowanie, zaspakajające różne potrzeby sportowe 
mieszkańców Starego Puszczykowa, aniżeli pełnowymiarowe 
boisko do piłki nożnej, które trudno zrealizować nawet ze 
względów lokalizacyjnych.

Zasady korzystania i utrzymania obiektów sportowych 
należących do Miasta (w szczególności kompleksu sportowo- 
rekreacyjnego przy ul. Kościelnej), są od dawna kwestią sporną 
wśród mieszkańców. Urząd wprowadza stopniowo kilka 
zasad biorąc pod uwagę, że docelowo ten teren zostanie 
inaczej zagospodarowany. Otóż, obecnie obiekt czynny 
jest w  godzinach od 7:00 do 20:00 (latem do 22:00). Poza 
wskazanymi godzinami zamykany jest przez Straż Miejską, 
a w  przypadku intensywnych opadów deszczu obiekt jest

Puszczykowo.
nieczynny. Korzystanie z boiska do pitki nożnej możliwe 
jest po wcześniejszym zapoznaniu się z harmonogramem 
użytkowania obiektu prowadzonym przez Urząd Miejski 
w  Puszczykowie, natomiast korzystający z kortów tenisowych 
zobowiązani są do wcześniejszej rezerwacji i ustalenia terminu 
z opiekunem kortów oraz uiszczenia opłaty, która uzależniona 
jest od godziny korzystania i wieku (dzieci I młodzież - 
bilet ulgowy). Korty będą czynne od maja do października. 
Wstęp na boisko i korty dozwolony jest wyłącznie w  stroju 
sportowym, w szczególności w  zmiennym obuwiu na płaskiej 
podeszwie (korty tenisowe). Na terenie obiektu zabrania się 
wprowadzania zwierząt, spożywania napoi alkoholowych oraz 
używania środków odurzających, a także urządzania zabaw 
niebezpiecznych dla zdrowia i życia osób przebywających 
na jego terenie. Korzystający z obiektu są zobowiązani do 
przestrzegania porządku publicznego i poszanowania innych 
osób. Osoby odpowiedzialne za zniszczenie i uszkodzenie 
mienia znajdującego się na terenie obiektu ponoszą 
odpowiedzialność materialną. Z regulaminem można 
zapoznać się przy wejściach na teren obiektu.

Do nowych rozwiązań wprowadzanych przez Urząd należy 
podpisywanie umów z użytkownikami, którzy cyklicznie 
korzystają z boiska do piłki nożnej I kortów. Dotyczy to m.in. 
takich organizacji jak KP LAS Puszczykowo i Puszczykowskie 
Towarzystwo Sportowe. Podobne rozwiązanie może 
być zastosowane dla terenu przy ul. Jarosławskiej, jeśli 
zainteresowana organizacja potwierdzi gotowość współpracy. 
W  przyszłości rozważa się możliwość oddania obiektów 
sportowych w  zarządzanie organizacjom propagującym 
sport. To sami zainteresowani najlepiej wiedzą kiedy musi być 
skoszona trawa (i jaki), kiedy i gdzie trzeba zamówić mączkę 
do kortów. Koszty utrzymania obiektów będą podobne, o ile 
nie niższe.

Bezpłatnie korzystać można z ogólnodostępnego terenu 
przy ul. Niepodległości oraz z przyszkolnych boisk I kortów. 
Jednak oprócz zasady „kto pierwszy - ten lepszy", musi tam 
obowiązywać zasada uprzejmości, koleżeństwa i tolerancji. 
Musimy pamiętać, że z każdego obiektu może korzystać wiele 
osób, w  szczególności dzieci i młodzież. Takie zasady trudno 
się wprowadza regulaminem. Możemy jedynie apelować do 
mieszkańców o wzajemny szacunek dla mienia i osób.

Iwona Janicka
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AKTU ALN O ŚCI

i K y j f i i  a l n e  z m i a n y .
Jak już informowaliśmy na tamach „Echa Puszczykowa" i organizację wydarzeń kulturalnych w  Puszczykowie, służąc 

wtadze miasta zdecydowały o zmianach organizacyjnych | swoim nieocenionym doświadczeniem i pomocą, 
w  zakresie zadań kulturalnych w  Puszczykowie. Pragniemy | Agnieszka Zielińska
zapewnić jednak, że trwająca procedura likwidacji Miejskiego 
Ośrodka Kultury nie wpłynie negatywnie na dotychczasowe 
inicjatywy podejmowane przez tą instytucję. Wszystkie 
działania będą kontynuowane, 
zmiana formy organizacyjnej nie 
będzie odczuwalna przez uczestników 
zajęć. Pomieszczenia w budynku 
Szkoły Podstawowej nr 1 - teraz pod 
nazwą Pracowni Artystycznej (do końca 
roku) - nadal będą wykorzystywane na 
różne formy aktywności kulturalnej: 
próby zespołów muzycznych, warsztaty 
oraz spotkania artystyczne, do czasu 
ostatecznego ustalenia funkcji. W  tym 
miejscu chcemy bardzo podziękować 
panu Stanisławowi Taraszkiewiczowi, 
długoletniemu dyrektorowi Miejskiego 
Ośrodka Kultury, za wkład w  rozwój 
żyda kulturalnego Miasta Puszczykowa.
Nikt z nas nie wyobraża sobie żadnego 
wydarzenia w  naszym mieście bez udziału 
pana Stanisława, jego zaangażowania 
i pracy, często również kosztem swojego 
wolnego czasu. Wprowadzane zmiany nie 
oznaczają końca tej współpracy, w  dalszym 
ciągu pan Stanisław będzie wspomagał

I Zmiany____________ ,
w  Urzędzie 
Stanu Cywilnego

W  nawiązaniu do wcześniejszych zapowiedzi infor
mujemy o zmianach w  funkcjonowaniu Urzędu Stanu 
Cywilnego w  Puszczykowie. Reorganizacja dotyczy czyn
ności związanych z wydawaniem aktów zgonu. Jak już pi
saliśmy, nieuregulowany status prawny filii USC w  pusz- 
czykowskim szpitalu oraz konieczność przestrzegania 
norm prawa pracy zmusiły wtadze miasta do wprowadze
nia zmian organizacyjnych. Od 1 kwietnia wszystkie for
malności w  tym zakresie należy załatwiać w  Urzędzie 
Miejskim, ul. Podleśna 4, budynek B, pok. nr 1, tel. 
0-61 898 37 21. Pracownicy urzędu dokładają wszelkich 
starań, żeby załatwienie formalności w  tych trudnych sy
tuacjach przebiegało jak najsprawniej,

o-md

j M iejski Inform ator
Kulturalno-Społeczny
Jak Państwo zapewne zauważyli, od nowego roku nie uka

zuje się już Miejski Informator Kulturalno-Społeczny, zwany 
potocznie MIKS-em. Wraz ze zmianą formy realizacji zadań 
z zakresu organizacji kultury przez miasto, zdecydowaliśmy
0 zaprzestaniu wydawania dodatku do Echa. Od stycznia te
matyka kulturalna gości na łamach „Echa Puszczykowa" obok 
innych tematów miejskich. Na podjęcie powyższych decyzji 
wpływa intensyfikacja żyda kulturalnego w  Puszczykowie i po
trzeba jak najszybszej informacji. Jednocześnie chcemy bar
dzo serdecznie podziękować całemu zespołowi redakcyjnemu 
MIKS-a - Izabeli Barczak, Katarzynie Bartłomiejczyk, Agacie 
Jakubowskiej, Ninie i Bolesławowi Kubzdelom oraz Ewelinie
1 Robertowi Marcinkowskiemu -  za zaangażowanie w  pro
mocję żyda kulturalnego w  Puszczykowie i pomoc w  redago
waniu gazety. Doceniając wykazaną kreatywność i inicjatywę, 
mamy nadzieję, że współpraca z Państwem, choć prowadzona 
w  innej formie, nadal będzie przyczyniać się do podnoszenia 
atrakcyjności miejskiego informatora.

Maciej Dettlaff

KW IEC IEŃ  2008
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A KTU ALN O ŚCI

Forum______
gospodarcze
W  dniach 8 i 9 kwietnia br, na terenie Międzynarodowych Targów 

Poznańskich odbyto się I Forum Gospodarcze Aglomeracji Poznańskiej. 
Celem przedsięwzięcia byto zintegrowanie środowiska gospodar
czego aglomeracji poznańskiej poprzez debatę na tematy związa
ne z inwestowaniem i prezentacją potencjału gmin oraz lokalnych 
przedsiębiorców. Inicjatorem 
i gtównym organizatorem 
Forum byta Wielkopolska 
Izba Przemysłowo-Handlowa.
Wydarzenie poprzez swój 
wysoki poziom merytoryczny 
miato na celu wpłynąć na po
litykę rozwoju gmin. W  czę
ści wystawienniczej swój po
tencjał i oferty inwestycyjne 
zaprezentowały gminy aglo
meracji poznańskiej, w  tym 
Puszczykowo oraz najwięksi 
przedsiębiorcy regionu, o-kn

i FORUM GOSPODARCZE 
A G L O M E R A C J I  P O Z N A Ń S K IE J

Pragniemy złożyć serdecznie podziękowania 
Urzędowi Miejskiemu w Puszczykowie 

za udzi.il
v 1. Forum Gospodarczym Aglomeracji Poznańskiej,

które otflyyio się w dniach 8-9 kwietnia 2008 roku 
w siedzibie VVTC, na icrenie 

Międzynarodowych Targńw Poznańskich.
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Święto Konstytucji
Konstytucja 3 maja była 

ustawą przełomową. Pierwszą 
w  Europie i drugą na świecie 
(po Stanach Zjednoczonych).
Miała ona uregulować chory 
system społeczny i służyła na
prawie wewnętrznych stosun
ków, panujących w  państwie.
Byta też jedną z prób odpo
wiedzi na I rozbiór Polski i za
pobieżeniu dalszemu rozkła
dowi państwa. Prace nad nią 
trw a ły  w konspiracji pod 
przewodnictwem marszałka 
Sejmu Czteroletniego Stanisława Małachowski oraz Ignacego 
Potockiego oraz Hugo Kołłątaja.

W  dwa dni po uchwaleniu ustawy dzień 3 maja został 
uznany Świętem Konstytucji 3 Maja. Obchody tego święta byty 
zakazane podczas rozbiorów, a ponownie jego obchodzenie 
zostało wznowione w  II Rzeczypospolitej. Święto Konstytucji 
zostało zdelegalizowane przez hitlerowców podczas okupacji 
Polski, a po antykomunistycznych demonstracjach w 1946 r. 
nie byto obchodzone w  Polsce Ludowej. W  styczniu 1951 r.

święto to zostało oficjalnie 
zdelegalizowane przez wtadze 
komunistyczne. Po zmianie 
ustroju, od kwietnia 1990 r. 
Święto Konstytucji 3 Maja zno
wu jest uroczyście obchodzo
ne. W  ubiegłym roku po raz 
pierwszy świętowano je rów
nież na Litwie. Warto dodać, 
że od 2004 dzień 2 maja jest 
Świętem Flagi Rzeczypospolitej 
Polskiej. o-jer

Mpel
Puszczykowa olaczenfeśw^t mieszkańców
1-213 maja i wywieszeni Tanrówno na budvnkarh u?- narodowej za- 

« - .  b“ o w ,d i  
Burm istrz Miasta Puszczykowa 
Małgorzata Ornoch-Tabędzka

3 maja o godz. 12.00 przed krzyżem na ul. Cyryla Ratajskiego zostanie odprawiona tradycyjna 
Msza za Ojczyznę. Parafia św. Józefa zaprasza wszystkich mieszkańców Puszczykowa do wzięcia 

udziału w  tej uroczystej mszy, a szczególnie o przybycie pocztów sztandarowych.
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I Spraw ozdanie roczne
Burmistrza Miasta Puszczykowa
z w ykonania budżetu w  2007 roku
B u dżet M ia sta  Puszczyko w a na ro k  2 0 0 7  u c h w a lo n y  p rzez Radę M iasta 

w  m arcu 2 0 0 7 .
Dochody zaplanowano na kwotę 24.663.003 zł (tą c z n ie z  kw otą d o 

tacji na m o dern izację  ulicy p oznańskiej).
Wydatki miały wynosić 30.542.733 zł (p ie rw o tn ie  p la n o w a n y  deficyt 

m iał być o  ok. 4  m in. wyższy)
W  w yniku u zyskanych w  cią g u  roku su b w e n cji i do tacji b u d że t u le g ł kil

ku z m ia n o m . Na k o n iec g ru d n ia  2 0 0 7  dochody wynosiły: 25.000.908 zł, 
a wydatki: 31.480.638 zł

I ____________ DOCHODY_____
Główną pozycją dochodów gminy są podatki lokalne w  postaci p o 

d a tk ó w  od n ieruch o m o ści i od śro d kó w  tra nsp o rto w ych  o raz podatek d o c h o 
d o w y  o d  o só b  fizy c zn y ch  o ra z  o só b  p ra w n y ch . Podatek dochodowy od 
osób fizycznych stanowi aż 45 %  dochodów. Wysokość podatku do
chodowego w  budżecie miasta mogłaby być znacznie wyższa gdyby 
wszyscy, którzy mieszkają w  Puszczykowie zameldowali się w naszym 
mieście. N iestety o d p isy  o d  p o d a tk ó w  PIT tych  w ła śn ie  o s ó b  za m ia st z a si
lać b u d że t Puszczyko w a tra fiają  d o  P oznania, czy innych m iejscow ości. Każde 
um n ie jszen ie  w p ły w ó w  p o d a tk o w ych  skutkuje  o g ran icze niem  m o żliw o ści in
w e sty c y jn y c h , w  tym  b u d o w y  
bardzo  p o trzebn ych  d ró g !

Drugą grupą docho
dów stanowi otrzymywa
na z Ministerstwa Finansów 
subwencja oświatowa p rze 
zn a c z o n a  na za d a n ia  o św ia to 
w e  w  m ieście -  czyli utrzym anie 
szkół.

Ważną grupą dochodów 
były w roku 2007 dotacje od 
Wojewody Wielkopolskiego
na re a liz a c ję  z a d a ń  z p o m o c y  
sp o łe c z n e j ( 1 6 6 2  0 0 0  z ł) o raz 
na m o d e rn iz a cję  u licy  p o z n a ń 
skiej. W ra z  z do tacją  z bu d żetu  
p a ń stw a  śro d k i na p rz e b u d o 
w ę  ulicy  w y n io sły  razem  2 6 4 3  
9 1 3  zł.

Z uwagi na szereg uste
rek przy realizacji tej naj
ważniejszej w  roku 2007 in
westycji w  Puszczykowie, 
inspektor nadzoru odmówił 
dokonania odbioru prac budowlanych. Term in zako ńczenia p rze b u d o w y  
ul. Poznańskiej, a tym  sam ym  p rzekazan ie  ostatniej tra nszy d o tacji na ten cel 
zo stały  p rzesun ięte na maj 2 0 0 8  r.

WYDATKI
Główną pozycją wydatków, bo aż 34%, stanowiły wydatki w  dzia

le Transport, który obejmuje inwestycje drogowe. W  2007 roku wybu
dowano następujące ulice: Krzywa, Rządowa, Libelta, Gwarna, frag
ment ulicy Niwka Stara, Dąbrowskiego. W  około 80 %  wykonano ulicę 
Wawrzyniaka, Łukaszewicza oraz Ogrodową. Na ulicach Nowej oraz 
Wspólnej wybudowano kanalizację deszczową, a na ulicy Powstańców 
Wielkopolskich chodnik. W  ram ach Działu Transport i Łączno ść d o ko nan o  
ró w nież z a ku p ó w  w ia t przystankow ych o raz szyb h artow anych d o  tych że wiat. 
Główną inwestycją realizowaną w 2007 roku była modernizacja ulicy 
Poznańskiej. Inw estycja realizow ana była ze śro d kó w  unijnych, budżetu p a ń 
stw a oraz budżetu M iasta Puszczykowa. Z uw ag i na bardzo w iele zastrzeżeń do 
jakości w ykonyw anych prac term in zakończenia m odernizacji przesunięto na maj 
br. Ponad 26 %  środków przeznaczono na zadania związane z oświa
tą czyli utrzymanie szkół, dotacje dla przedszkoli, dotacje dla dzieci 
z Puszczykowa uczęszczające do placówek poza naszym miastem. W  ra
mach tych środków wykonano również termomodernizację Szkoły

Podstawowej nr 2. O dbyło to  się przy w sparciu  finan so w ym  W ojew ód zkiego 
Funduszu O ch ro ny Środow iska i G ospodarki W odnej.

Prawie 10% wydatków przeznaczono na zadania związane z go
spodarką mieszkaniową. Byty to  koszty u trzy m a n ia  b u d y n k ó w  k o m u n a l
nych m .in. w y w ó z  nieczystości, p o b ó r w o dy, o św ietla n ie  klatek sch o d o w ych , 
ogrzew anie, czy bieżące n ap raw y oraz rem o nty bud ynkó w . Mieści się w  tych 
wydatkach remont Pałacu Ślubów, a także poddasza i holu w budyn
ku Urzędu Miejskiego (organizacja Biura Obsługi Mieszkańców). W  tej 
g ru p ie  zna jd u ją  się  ró w n ież  w yd atki z w ią z a n e  z inw estycjam i m .in. zakupem  
d ziałek na N iw ce i ul. Klasztornej, a  także w p ła ta  pierw szej raty za za ku p  tere
n ó w  rekreacyjnych na Zakolu W arty.

Około 9% wydatków stanowiła obsługa Rady Miasta oraz utrzy
manie Urzędu Miejskiego. W  roku 2 0 0 7  d o p o sa żo n o  w iele  sta n o w isk  pra
cy w  ko m p utery i za k u p io n o  n o w o c z e sn ą  ksero ko piarkę. Z w iększyły się ró w 
n ież diety rad nych z 7 8  zł d o  ok. 1 1 0  z ł z a  po siedzenie. M im o  to  w ydatki były 
m niejsze o  1 0 %  od za p la n o w a n y ch .

Tyle samo - 9% wydatków budżetu ogółem wydano na pomoc 
społeczną. Pieniądze w y d a tk o w a n o  m .in. na p ro w a d z e n ia  ośro d ka p om ocy 
sp o łecznej, w y p ła tę  św iad czeń  rod zinn ych , czy d o d a tk ó w  m ieszkaniow ych.

Na zadania miasta związane z gospodarką komunalną i ochroną 
środowiska przeznaczono tylko 4 %  budżetu. N ależały  d o  n ich  m .in.

utrzym anie zieleni, o św ietlenie  ulic, czy o czyszczan ie  m iasta. W ydaje  się, że  to 
z byt m ało  w  sto su nk u  d o  p o trze b  m iasta i o cze kiw a ń  m ieszkańcó w . Warto 
zaznaczyć, że projekt „Czyste Puszczykowo" był montażem finanso
wym kilku organizacji pozarządowych i firm zajmujących się odzy
skiem odpadów i kosztował miasto niewiele ponad 10 000 zł.

W  2007 roku kulturę i ochroną dziedzictwa narodowego prze
znaczono 2,3 %  budżetu. Byty to  koszty utrzy m a n ia  M ie jsk ie g o  O środ ka 
Kultury, B ib lioteki M iejskiej, o rg a n iz a c ji im p re z, czy d o ta c je  d la  o rg a n iz a cji 
p o zarządo w ych .

Na sport, poza realizacją zajęć sportowych w szkołach (w tym lek
cji tenisa i pływania dla dzieci) wydatkowano w 2007 roku około 1 %  
ogólnych kosztów budżetu miasta. Ś rod ki p rz e zn a c z o n o  m .in. na przy
g o to w a n ie  d o ku m en ta cji zw ią za n ej z  p la n o w a n ą  b u d o w ą  bo isk sp o rto w ych , 
u p o w sz e c h n ia n ie m  sp o rtu  w ś ró d  m ie szk a ńc ó w , czy d o ta c je  d la  o rg a n iz a cji 
p o zarządo w ych .

Niewiele ponad 0,7 %  wydatków przeznaczono na bezpieczeń
stwo publiczne, czyli na rzecz jednostki policji o raz fun k cjo n o w a n ie m  Straży 
M iejskiej.

Obsługa zaciągniętych w ubiegłych latach kredytów stanowiła 0,6 
%  budżetu

Małgorzata Ornoch-Tabędzka -  burmistrz Miasta 
Piotr Szmytkowski- skarbnik Miasta

EDUKACYJNA OPIEKA WYCHOWAWCZA 
41 393,00 zł -0,16%

RÓŻNE ROZLICZENIA 
3 288 798,29 zł -12,

DOCHODY OD OSÓB PRAWNYCH,
OD OSÓB FIZYCZNYCH I OD INNYCH 

JEDNOSTEK NIEPOSIADAJĄCYCH 
OSOBOWOŚCI PRAWNEJ ORAZ WYDATKI 

ZWIĄZANE Z ICH POBOREM 
16 978 302,28 zł< 66,50%

KULTURA FIZYCZNA I SPORT 
2 620,92 zł-0,01%

GOSPODARKA KOMUNALNA I OCHRONA ŚRODOWISK 
16 783,90 zł-0,07%___________

TRANSPORT I ŁĄCZNOŚĆ 
2 832 772,65 zł* 11,09%

GOSPODARKA MIESZKANIOWA 
420 950,50 zł • 1,65%

BEZPIECZEŃSTWO PUBLICZNE 
I OCHRONA PRZECIWPOŻAROWA 

42 760,88zł • 0,17%

ADMINISTRACJA PUBLICZNA 
87 084.06 zł • 0.34%

URZĘDY NACZELNYCH 
ORGANÓW WŁADZY PAŃSTWOWEJ, 

KONTROLI I OCHRONY PRAWA 
ORAZ SĄDOWNICTWA 

13 082,00 Zł-0,05%
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im v im m
I KALENDARIUM NAJWAŻNIEJSZYCH

l Styczeń_______ ,
■ Zakończenie realizacji ul. Wierzbowej
■ Interwencje służb ratunkowych w  czasie gwałtownych wichur w  Puszczykowie
■ Porozumienie z PKP w sprawie wykupu przez miasto gruntów

i Lu ty___________ „
■ Wizyta gości z samorządów ukraińskich w  Puszczykowie
■ XIII Mistrzostwa Puszczykowa w  Narciarstwie Alpejskim 

i Snowboardzie PTS w Karpaczu
■ Powołanie Rady ds. Sportu, Turystyki i Rekreacji
■ Zakup działki (realizacja pierwokupu) położonej u zbiegu 

ulicy Jaskółczej i Niwka Stara

Wręczenie nagród podczas 
XIII Mistrzostw Puszczykowa 
w Narciarstwie Alpejskim 
i Snowboardzie

l K w iecień
■ Wizyta Billa McDonalda - menedżera miasta DuPont ze Stanu Washington (USA)
■ Puszczykowo na 50-leciu poznańskiego oddziału telewizji TVP S.A.
■ Zakończenie budowy ulic: Wawrzyniaka, Łukaszewicza i Ogrodowej

Amerykańscy goście na 50-leciu 
TVP S.A. Oddział Poznań

Dni Puszczykowa na Zakolu Warty

i M arzec_______ ,
■ Uchwalenie budżetu miasta na rok 2007
■ Przystąpienie do projektu Turystyka Wspólna Sprawa. Pierwsze spotkanie 

Grupy Lokalnego Działania „Perty nad Wartą"
■ wizyta w  UM w  Puszczykowie Prezydenta Miasta Poznania Ryszarda 

Grobelnego

Folder „Perfy Nad Wartą''

I M aj____________ ,
■ Rozpoczęcie przez Straż Miejską patroli rowerowych w  mieście
■ Przystąpienie do prac związanych z modernizacją ul. Poznańskiej
■ Powiatowy, Międzyszkolny Festiwal Piosenki Małolata w Puszczykowie
■ Podpisanie przez burmistrza Puszczykowa „Porozumienia o współpracy pomiędzy 

samorządami Aglomeracji Poznańskiej"

Uroczystość podpisania „Porozumienia o Współpracy 
Pomiędzy Samorządami Aglomeracji Poznańskiej"

Mecz Rotary
i C zerw iec  ¡=lub Pofnań-
--------- i----------- 1 i— i i - ^ • r, i i »1- i Puszczykowo■ W  ramach uroczystych obchodow Dni Puszczykowa z okazji 45 rocznicy nadania kontra Orły

praw miejskich: mecz piłkarski Rotary Club Poznań - Puszczykowo kontra Orty Górskiego
Górskiego oraz galowy koncert po raz pierwszy na Zakolu Warty (Ewelina Flinta)

■ Remont w  Pafacu Ślubów z przeznaczeniem obiektu na Puszczykowski Salon Artystyczny
■ Zakończenie budowy ul. Rządowej
■ Zakup działki położonej na ulicy Klasztornej w  Puszczykowie (realizacja pierwokupu)
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WYDARZEŃ ROKU 2007 .
1 L ipiec_________ ,
■ Zakończenie inwestycji: budowy kanalizacji deszczowej na ul. Nowej i budowy chodnika na ul. Dworcowej
■ Uchwalenie nowego Statutu Miasta Puszczykowa
■ Nadanie tytułów: „Honorowego Obywatela Miasta Puszczykowa" pani Annick Vaultier oraz 

„Zasłużonego dla Miasta Puszczykowa" panu Witoldowi Frankowskiemu i pani Krystynie
K°ds lT a  BMecka P r u s S c z ' Białeckiej-Pruszewicz.
Annick Vaultier podcza* ' * 1 U roczystości 10-lecia współpracy Puszczykowa z Chateaugiron - wizyta gości z Francji 
uroczystości nadania tytułów

Delegacja przedstawicieli 
gruzińskich samorządów 
w Puszczykowie

i L isto pad
■ Zabezpieczenie terenu MOSIR - budowa ogrodzenia
■ Zakończenie budowy chodnika na ul. Kościelnej
■ Przyznanie nagród Rady Miasta Puszczykowa dla uczniów szczególnie uzdolnionych
■ Zmiana strony internetowej miasta Puszczykowa

Puszczykowscy uczniowie podczas 
uroczystości przyznania nagród

I G rudzień
* Otwarcie Punktu Obsługi Mieszkańca w  Urzędzie Miejskim
* Uchwalenie budżetu miasta na rok 2008
■ Happening Ekologiczny z udziałem puszczykowskich szkół I przedszkoli
■ Internetowe Centrum Informacji Multimedialnej w  Szkole Podstawowej nr 1
* Inwestycje: budowa ul. Gwarnej, Libelta i chodnika na ul. Nizinnej

W roku 2007 przystąpiono do realizacji następujących dokumentów planistycznych:
Raport o Stanie Miasta i Strategia Rozwoju Miasta Puszczykowa na lata 2008-2020 
Wieloletni Plan Inwestycyjny
Plan Ochrony Zabytków wraz z inwentaryzacją obiektów zabytkowych

l S ierp ień
■ Zakończenie budowy ulicy Niwka Stara i chodnika na ul. Powstańców Wielkopolskich
■ Badania ankietowe na temat jakości życia w  Puszczykowie prowadzone przez 

studentów socjologii UAM
■ Nowi dyrektorzy szkół - Izabela Bajbak (SP nr 2), Krzysztof Narożny (Gimnazjum

nr 2) oraz przedszkola nr 2 „Stokrotka" Beata Urban - siostra Tadea z Zgromadzenia 
Sióstr Sióstr Karmelitanek Dzieciątka Jezus

l P a źd z ie rn ik  .
■ Zakończenie budowy ulicy Krzywej
■ Wizyta delegacji samorządowców z Gruzji
■ Wizyta wicepremier Zyty Gilowskiej

i W rzesień
■ Zakończenie inwestycji: termomodernizacji Szkoty Podstawowej nr 2 i budowy ul. Dąbrowskiego
■ Podpisanie umowy notarialnej na zakup Zakola Warty
■ Latynoska fiesta czyli „Muzyka na Zakolu"
■ Debata publiczna na temat kierunków rozwoju miasta- Strategia Rozwoju Miasta
■ Inauguracja Puszczykowskiej Jesieni Kulturalnej i otwarcie Salonu Artystycznego 

w wyremontowanym Patacu Ślubów.
■ Turniej o Puchar Davisa - mecz Polska-Maroko
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PUSZCZYKOW I AN IE
Tadeusz Michalski przyszedł na świat w  1961 roku 

w Puszczykowie. Będąc studentem psychologii wyjechał na kilka 
tygodni do swojej siostry, która mieszkała wówczas Niemczech 
Zachodnich. Nagle gen. Jaruzelski ogłosił, że w  Polsce od dzisiaj 
obowiązuje stan wojenny. Jego ojciec przez znajomych prze
kazał mu wiadomość, aby nie wracał do kraju. Młody student 
postanowił, że spróbuje żyć w  obcym kraju. Rząd Republiki 
Federalnej Niemiec pomógł polskie
mu emigrantowi. Otrzymał mieszkanie, 
stypendium i możliwość nauki obce
go języka. Po ponownym zdaniu ma
tury, mógł kontynuować ulubione stu
dia psychologiczne na Uniwersytecie 
w  Bonn. Po dwóch semestrach prze
niósł się na Uniwersytet w  Kolonii, gdzie 
zaliczył kolejne cztery semestry. Właśnie 
tam zaprzyjaźnił się z polskim emigran
tem, który pod koniec marca pamiętne
go roku wyjechał z Polski. W  chwilach, 
gdy nie starczało im na życie, jego przy-

Najpierw pojawił się w  jego życiu Marc 
Chagall - białoruski malarz i autor mo- 
zaiek ceramicznych. Później zagościł 
Anoni Gaudii - największy architekt 
współczesnego świata. Był on twórcą 
niezwykłej architektury Barcelony i do 
dzisiaj jest ojcem duchowym naszego 
artysty. Ale nigdy nie należy zapomnieć 
o Antoine de Saint Exupery - autorze 
„Małego Księcia", który wywarł nie za
pomniane piętno na bohaterze naszej 
opowieści.

nad brzegiem oceanu. Zawsze fascynowały go mozaiki, któ
re są częścią kultury hiszpańskiej. Antoni Gaudi szybko stał się 
jego duchowym mistrzem. Jeszcze w  czasach studenckich cały
mi dniami chodził po Barcelonie i przyglądał się jego dziełom. 
Szybko nauczył się języka hiszpańskiego i szybko przekonał do 
swojej sztuki miejscowych samorządowców, którzy powierzy
li mu realizację kilku bram miast. Jedna z nich znalazła się na 

pocztówce i jego praca krąży po całym 
świecie. Pewnego razu przygotowywał 
mozaiki dla ekskluzywnego hiszpań
skiego hotelu „Vivaldi". I nagle, gdy 
odebrał wypłatę i wsiadł w  samochód, 
poczuł nieodpartą chęć odwiedzenia 
rodzinnego Puszczykowa. Nie był tu
taj od wielu lat. Jechał tak przez pięć 
dni, w  jednej koszulce, bo przecież nie 
planował dalekiej podróży...

Od ponad roku Tadeusz Michalski 
oprócz pobytu  w  s łonecznej 
Andaluzji znowu mieszka i tworzy

I Gaudi, Chagall i Puszczykow o....

Antoni Gaudi - Barcelona
jaciel powiedział mu: „ Wiesz, skończyłem niemiecką Akademię 
Sztuk Pięknych i mam trochę pojęcia o artystycznym układaniu 
bruku - może spróbujemy?" Nasz bohater nie mając pieniędzy 
na przyjemności tego świata, zdecydował się dorobić parę ma
rek... Ku jego zdumieniu, artystyczne układanie bruku znalazło 
wielu amatorów.

Tak naprawdę, to zaczęło im się świetnie powodzić po zbu
rzeniu Muru Berlińskiego. Zachodnioniemieccy deweloperzy 
wykupywali całe dzielnice w  Dreźnie, Lipsku i Gerze i umożli
wili Puszczykowianinowi realizowanie jego artystycznych wizji. 
Były też między innymi zlecenia na wykonanie mozaiki w  mo
nachijskim parku, czy na stworzenie ogrodu w  turyngijskim pu
bie. Były również zlecenia z Belgii i Holandii. W  tym czasie arty
sta zaczął nazywać swoją działalność „Mozaiki bez granic". Ale 
Tadeusz Michalski nagle powiedział sobie ...DOŚĆ! „Nie będę 
dłużej niewolnikiem niemieckiego porządku i regulacji praw
nych". Sprzedał domowe sprzęty i pojechał - tam, gdzie koń
czy się droga i nigdy nie ma zimy. Zatrzymał się w  Andaluzji

w  Puszczykowie.
W  wolnych chwilach
naucza m łodzież . , . . .  .. , . ,Tadeusz Michalski - mozaika w hoteluz naszego miasta ję- Vjva|di
zyka niemieckiego
i hiszpańskiego. Kupił tutaj i wyremontował stary dom, w  któ
rym oczywiście jest dużo mozaik. Domu pilnuje pies rasy sybe
ryjski husky, ale rodem z Andaluzji i rozumie tylko po hiszpań
sku. Artysta na cześć wielkiego malarza nazwał go Chagall. 
Tadeusz Michalski przyjechał z pomysłem podarowania miesz
kańcom swojej rodzinnej miejscowości - bramy do miasta. 
Sam pokrył wszystkie koszty. Wybudował ją z 10 000 grani
towych kamieni i płytek ceramicznych. Na wpół otwarta furt
ka jest zaproszeniem do odwiedzenia pięknego Puszczykowa
- miasta ogrodu. Twórca ma nadzieję, że latem będą tu przy
chodziły zakochane pary, a rodzice z dziećmi i odpoczywając 
na ławce będą im czytali... „Małego księcia".

Jerzy Jernas
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i Wyprawa do raju.
czyli Krzysztof Kolumb w Puszczykowie

W  1492 roku Cristobal Colon wyruszył na wyprawę swego życia. Przekonał hiszpańską królową do sfinansowa
nia jego śmiałej idei, że można dotrzeć do Indii płynąć w  przeciwnym kierunku niż wszyscy. Jego zdaniem Ziemia 
była okrągła. Już po dwóch miesiącach stanął na wyspie San Salvador w  archipelagu Bahama. Mikołaj Kopernik 
miał wówczas zaledwie 19 lat.

I Kronika Biblioteki -  Kronika Szkoty.

Cztery lata temu w  Ogrodzie Tolerancji Muzeum Arkadego 
Fiedlera rozpoczęta się budowa repliki statku Krzysztofa 
Kolumba „Santa Maria". Tego niezwykłego dzieta podjęli się Jan 
Bromski, Kazimierz Jagiełło i Rajmund Korcz. Ten ostatni jest 
marynarzem i zapalonym modelarzem historycznych żaglow
ców. Zawsze marzył, aby choć raz zbudować nie pomniejszony 
model, ale kopię jakiegoś sławnego żaglowca w naturalnych 
rozmiarach. I tak spotkały się marzenia marynarza i synów 
wielkiego podróżnika. Arkady i Marek Fiedler chcą w  ten spo
sób przybliżyć zwiedzającym kulturę iberyjską. W  niedalekiej 
przyszłości pod pokładem statku będzie wystawa poświęcona 
czterem wyprawom Kolumba do Nowego Świata. Będzie tu 
również miejsce na pokazanie licznych dokonań polskich po
dróżników i odkrywców, którzy w  ostatnich dwóch stuleciach 
wykazali, że Polska jest krajem ludzi gorącej pasji i odważnie 
penetrujących nieznane lądy.

Już wkrótce, 12 maja nastąpi uroczyste „wodowanie" Santa 
Marii. Z tej okazji przyjedzie do Puszczykowa Krzysztof Kolumb

- potomek w linii prostej wielkiego odkrywcy. Jest on księciem 
de Veraqua, oficerem armii hiszpańskiej i byłym ambasado
rem. Tego dnia przyjadą do Puszczykowa również ambasa
dorowie Hiszpanii, Brazylii i Ekwadoru. Swoją obecność 
zapowiedziała Grażyna Bernatowicz - wicemini
ster Spraw Zagranicznych, była ambasador Polski 
w  Hiszpanii. Nie zabraknie też znanych podróżni
ków m.in. Elżbiety Dzikowskiej, czy Wojciecha 
Cejrowskiego. Może z tej okazji jakaś te
lewizja przypomni widzom wybit
ny film Ridleya Scotta „1492:
Wyprawa do raju" z suge
stywną kreacją Gerarda 
Depardieu jako Krzysztofa 
Kolumba.

Jerzy Jernas

Na początku kwietnia w  Bibliotece 
Miejskiej zorganizowano wernisaż 
malarstwa Haliny Sobolewskiej - ar
tystki z Puszczykowa. Rolę gospodarza 
wieczoru pełniła Danuta Mankiewicz 
-dyrektor Biblioteki Miejskiej. Wśród 
przybyłych gości była spora delega
cja grona pedagogicznego z pusz
czykowskich szkół, gdyż artystka od 
kilku lat pracuje w  nich. Twórczość 
Haliny Sobolewskiej przybliżyła zebra
nym sama autorka. Obrazy artystki, to 
żywe w gamie kolorystycznej krajobrazy, 
martwe natury i kwiaty. Są wkomponowa
ne w  pewną dramaturgię kolorów, ruchu, 
kontrastów lub łagodnego cieniowania. 
Zaprezentowane na wystawie prace są cha
rakterystyczne dla całej jej twórczości.

Kilka dni później w  Bibliotece ob
chodzono uroczyście Światowy Dzień 
Poezji. Na początek usłyszeliśmy dzieci

z puszczykowskich szkół podstawowych, 
które uczestniczyły w  konkursie recytator
skim „Poezja to tworzenie pięknych zdań". 
Pierwsze miejsce zajęła Sonia Haściło, 
dwa drugie Maria Fiedler i Weronika 
Wąsowska, a dwa trzecie Lucja Sulwińska 
i Maja Szklarska, Główną atrakcją imprezy 
byt koncert poezji śpiewanej w  wykonaniu 
Henryka „Haka" Kaźmierczaka. Jest on wę
drownym bardem, poetą, kompozytorem. 

Biblioteka Miejska zaprasza w  so
botę 26 kwietnia o godz. 12.00 na 
„Piknik" promujący wydaną przez bi
bliotekę książkę „Kronika Publicznej 
Szkoty Powszechnej (1945-1972)". 
Podczas imprezy będzie można na
być książkę, obejrzeć pokazy walk 
wschodnich, uraczyć się grochówką itp. 
Biblioteka zaprasza absolwentów oraz 
mieszkańców Puszczykowa do wspólnej 
zabawy. o-jer
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O j, b ę d z ie  sie działo .

W  kwietniu i maju rozpoczną się liczne warsztaty artystyczne dla najmłodszych mieszkańców naszego mia
sta. Dla uzdolnionych muzycznie dzieci i młodzieży Urząd Miejski przygotował warsztaty wokalne i bębniar- 
skie. Natomiast dla wszystkich dzieci, które chcą rozwijać uzdolnienia plastyczne zorganizowano warsztaty 
filmowe oraz dekoracji przedmiotów codziennego użytku - warsztaty „decoupage". Ponadto odbędą się 
warsztaty twórczego myślenia oraz „eventowe".

Warsztaty wokalne o nazwie „Open-Mic" są sceną otwar
tego mikrofonu. Tego typu szkolenia odbywają się we wszyst
kich kulturalnych stolicach świata. Projekt składa się z trzech 
etapów pracy. Pierwszy z nich, to przesłuchanie osób zaintere
sowanych uczestnictwem w  warsztatach. Drugi etap stanowić 
będą zajęcia wokalne prowadzone przez Ewą Nawrot wraz ze
społem. Natomiast trzeci etap, to koncert wokalistów zarówno 
w  Puszczykowie, jak poznańskim klubie Blue Note. Najbliższe 
spotkanie odbędzie się w  czwartek 24 maja w  Pałacu Ślubów.

Z kolei warsztaty bębniarskie mają za zadanie nauczyć uczest
ników gry na afrykańskich bębnach „jembe". O rezultatach na
uki uczestników przekonamy się podczas Dni Puszczykowa. 
Warsztaty będzie prowadziła Ewa Sykulska wraz ze Szkołą 
Bębnów „Jembe Fola". Zajęcia odbywać się będą w  Pracowni 
Artystycznej (dawniej MOK) przy ul. Wysokiej. Natomiast ce
lem warsztatów filmowych jest umożliwienie realizacji w ła
snych etiud oraz zapoznanie ich z kuchnią filmową. Dzieci 
będą miały okazję m.in. oglądać filmy, rysować i lepić z plaste
liny, a później to filmować. Zajęcia prowadzić będzie Natalia 
Mleczak - absolwentka poznańskiej Akademii Sztuk Pięknych. 
Warsztaty będą odbywały się w  soboty o 12.00 począwszy

od 26 kwietnia w  Pracowni Artystycznej przy ul. Wysokiej. Nie 
tylko dla dzieci przygotowano kolejne warsztaty „Decoupage". 
Będą to zajęcia plastyczne wykorzystujące metodę zwaną tak
że techniką serwetkową, do ozdabiania przedmiotów codzien
nego użytku. Zajęcia prowadzone przez llianę Firlik odbywać 
się będą w  każdy czwartek o godz. 17.00 począwszy od 17 
maja w  Pracowni Artystycznej. Będzie również w  Puszczykowie 
kontynuowany kilkuletni program „Puszczyki z Galaktyki" 
wraz z warsztatami twórczego myślenia. Zajęcia w  Pracowni 
Artystycznej prowadzić będzie Luiza Niedźwiecka w każdą so
botę o godz. 11.00 począwszy od 26 kwietnia. Natomiast dla 
młodzieży gimnazjalnej przygotowano warsztaty „eventowe". 
Uczestnicy spotkań będą, tak jak w zeszłym roku, zapoznawać 
się z zasadami organizowania ciekawych imprez artystycznych 
i wykonywania dekoracji okazjonalnych. Spotkanie organizacyj
ne w  środę 23 kwietnia w  gimnazjum nr 2. Dodatkowych in
formacji udcziela Luiza Niedźwiecka-Kowalonek, tel. 666 851 
349, e-mail: kultura@puszczykowo.pl. Szczegółowe terminy 
zajęć znajdują się na internetowej stronie miasta. o-jer

l i Fryderyki 2008__________ B
Na początku kwietnia branża muzyczna przyznała po raz 

piętnasty swoje nagrody - „Fryderyki". Statuetkę w  kategorii 
„Album Roku - Muzyka Chóralna i Oratoryjna" otrzymali pro
ducenci dwupłytowego wydawnictwa „Musica Sacromontana
- Józef Zeidler". Płyta zawiera jedenaście utworów tworzące
go w  XVII wieku Zeidlera - kompozytora kongregacji Księży 
Filipinów na Świętej Górze koło Gostynia. Znawcy muzyki 
nazywają go „polskim Mozartem". W  nagraniu niezwykłej 
płyty brał udział wrocławski zespół solistów „Ricordanza" 
oraz grupa „Concerto Polacco". Jednak nieoceniony wkład 
w  powstanie nagrodzonej płyty miał Chór Uniwersytetu im. 
A. Mickiewicza w Poznaniu pod dyrekcją znanego mieszkań
ca Puszczykowa - Jacka Sykulskiego. o-jer
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g Jeszcze będzie przepięknie...
Od trzech lat Stowarzyszenie Przyjaciół Puszczykowa chciało 

uporządkować dworzec kolejowy w  Puszczykówku. Zabytkowy 
obiekt jest coraz bardziej zaniedbany i zaśmiecony. Na pero
nach straszą popękane płyty chodnikowe, zalegają też wielo
letnie liście, papiery i śmieci. Tuż obok budynku stacji znajduje 
się nieczynny magazyn olejów i smarów. Gabriela Ozorowska,
Ewa Komorowska i Zofia Skibińska ze Stowarzyszenia chcą po- 
sprzątnąć teren dworca, umiejętnie przyciąć krzewy, ustawić 
kosze na śmieci i jakieś ławeczki - żeby starsi ludzi mogli sobie 
usiąść w  oczekiwaniu na pociąg. Zmobilizowały nawet do po
mocy puszczykowskich harcerzy, ale teren nie jest własnością 
miasta. Od trzech lat panie były odsyłane od jednego do dru
giego urzędnika kolei. Dopiero ostatnio nad puszczykwskim 
dworcem zaświeciło słońce, a to za sprawą mediów. Najpierw 
ukazał się artykuł w  „Gazecie Wyborczej" o całej tej historii, 
później przyjechał „Teleskop" i nagłośnił problem. Redakcja 
„Gazety" przyznała również trzem paniom walczącym o dwo
rzec „białą pyrę". Dopiero wtedy urzędnicy kolejowi zaczęli po
ważnie rozmawiać. Pierwszego kwietnia odbyło się na dworcu

I Czy pojedziem y do Osowej Góry?_
Od pewnego czasu pasjonaci z poznańskiego Stowarzyszenia Miłośników Kolejnictwa „S2" marzą o reaktywo
waniu trasy kolejowej z Puszczykówka do Osowej Góry. Oczywiście nie ma mowy o tradycyjnych pociągach, gdyż 
pięciokilometrowa trasa biegnie w dużej mierze przez tereny Wielkopolskiego Parku Narodowego.

Prezes Stowarzyszenia - Tomasz Golenia chciałby, aby ko
lejowym szlakiem jeździły drezyny napędzane ręczne oraz siłą 
nóg. Jedną może podróżować nawet kilkanaście osób. Turyści 
oczywiście nie będą jeździć sami, ale wraz 
z dwiema osobami ze Stowarzyszenia.
Będą one dbać o bezpieczeństwo na 
trzech przejazdach kolejowych i o czystość.
Trasa wiedzie bowiem przez piękne tereny 
Wielkopolskiego Parku Narodowego. Nic 
dziwnego, że przed laty ten szlak kolejo
wy byt szalenie popularny. W  dwudzie
stoleciu międzywojennym kilkanaście razy 
na dobę jeździły nim z Poznania parowo
zy, w  późniejszych czasach pociągi elek
tryczne. Woziły ludzi do pracy, a w  la
tach 60. i 70. odwiedzających sanatorium 
w  Ludwikowie i chore na gruźlicę dzie
ci w  ośrodku w  Jeziorach. Latem tłumy 
plażowiczów podróżowały nad Jezioro 
Góreckie, a zimą na tutejsze pagórki ciągnęli narciarze. Z cza
sem jednak pasażerów byto coraz mniej. Ostatni pociąg do 
Osowej Góry odjechat 1 października 1999 r. Linia została za
mknięta, trakcja elektryczna rozebrana, budynki stacji popadły 
w ruinę, a tor tak porósł chwastami, że w  wielu miejscach już 
nie widać szyn. Na początek miłośnicy kolejnictwa chcą oczy
ścić tory i udrożnić linię. Drezyny prawdopodobnie będą musla- 
ły być wypożyczone od miłośników kolei z Grodziska Wlkp., ale

poznańskie Stowarzyszenie chce zbudować swoje. Pomoc przy 
projektowaniu zadeklarowali studenci Politechniki Poznańskiej. 
Miłośnicy kolejnictwa chcą uratować linię przed całkowitą li

kwidacją. Pragną nie tylko uprzątnąć cały te
ren, ale zaopiekować się torami i budynkami 
stacji, a w  jednej z nich urządzić Muzeum 
Kolejnictwa. Chcieliby połączyć przejazdy 
drezynami z atrakcjami Wielkopolskiego 
Parku Narodowego. Stowarzyszenie uzy
skało już wstępną zgodę od właścicie
la - Zakładu Linii Kolejowych w  Ostrowie 
Wlkp. Pomoc obiecała także burmistrz 
Puszczykowa Małgorzata Ornoch-Tabędzka. 
Zgodę musi też wydać Urząd Miasta i Gminy 
w Mosinie oraz dyrekcja Wielkopolskiego 
Parku Narodowego.

Jeśli ten interesujący pomysł powiedzie 
się, to będzie trzecia w  Wielkopolsce linia 
kolejowa opanowana przez turystyczne dre

zyny. Trasę z Gostynia do Kościana obsługuje „Krzywlńska Kolej 
Drezynowa", Kościana do Grodziska użytkuje Grodziska KD. 
Trasa z Puszczykówka mogłaby być dużą atrakcją dla nasze
go miasta, bo jako jedyna rozpoczynała by się bardzo blisko 
Poznania. Członkowie Stowarzyszenia chcą też przygotować 
jedną drezynę ze stojakami na rowery dla lubiących wycieczki 
rowerowe. Czy uda się jeszcze w  tym roku pojechać do Osowej 
Góry? Jerzy Jernas

w Puszczykówku spotkanie członków Stowarzyszenia z kilkoma 
dyrektorami z PKP. Urzędnicy zobowiązali się do pewnych prac, 
a Stowarzyszenie otrzymało zgodę na posprzątanie dworca, 
nawet na posadzenie pnącej róży. Takiej samej jak ta, która 
przez wiele lat cieszyła nasze oczy na betonowym peronie. I jak 
tu nie wierzyć w  siłę mediów?

Jerzy Jernas

KW IEC IEŃ  2008
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| W  starym  styl u

Jerzemu Szebiotko jeżdżącemu na BM W  2002tii. Również pod
czas wyścigów na dużej pętli Toru Poznań Puszczykowianie nie 
mieli sobie równych. Jerzy Szebiotko zwycięży) w  wyścigu Klasy 
II. Startujący z „pole position" w  wyścigu klasy VI Dariusz Krupa 
bezpiecznie dowiózł zwycięstwo do mety. Natomiast w  wyści
gu klasy „Gość" bezkonkurencyjny okazał się Janusz Ratajczak 
jadący Lancią Dedra.

Impreza „Youngtimer Party" skierowana jest do miłośników 
klasycznych, kultowych samochodów mających więcej niż 15 
lat. Reprezentowanych byto wiele ikon ówczesnej techniki mo
toryzacyjnej, takich jak Fordy Capri, Ople Manta oraz Kadett C, 
Alfa Romeo GTV6, czy Porsche 911. o-jer

| Udany debiut
Duży sukces odnotowali najmłodsi zawodnicy puszczy- ' 

kowskiej sekcji badmintona. Dwójka sportowców brata udziat 
w cyklu wojewódzkich zawodów Grand Prix w  Przeźmierowie. 
W  ostatnim Turnieju Masters prawo startu mieli tylko ci za
wodnicy, którzy we wcześniejszych zawodach zakwalifiko
wali się do pierwszej ósemki. Nasze miasto reprezentowali 
Zuzia Krakowska i Eryk Grzegorski. Zuzia sklasyfikowana po 
wcześniejszych zawodach na drugiej pozycji w  Turnieju od
niosła jedno zwycięstwo i dwie porażki zajmując ostatecznie 
wysokie trzecie miejsce w  całym cyklu Grand Prix. Natomiast 
Eryk Grzegorski również sklasyfikowany na drugiej pozycji 
w  Turnieju Masters odnotował dwa zwycięstwa i dwie poraż
ki. Zarówno w  swojej grupie jak i w  finale spotka) się z przy
szłym zwycięzcą, któremu nieznacznie ulegt w  trzecim secie 
13:15. Drugie miejsce Eryka w  Turnieju Masters przypieczęto
wało drugie miejsce w  całym cyklu imprez. Ostatecznie zawod
nicy z Puszczykowa zajęli bardzo dobre drugie i trzecie miej
sce. Wspomnieć należy, że byt to pierwszy sezon startów na 
turniejach wojewódzkich dla tych młodych badmintonistów, 
a więc można optymistycznie założyć, że tradycje puszczykow- 
skiego badmintona nie zaginą. Ogromne podziękowania na
leżą się Jakubowi Krakowskiemu za zaangażowanie w  udziat 
dzieci w  Turnieju oraz im upominków.

Jakub Janaszek

m  ECHO PUSZCZYKOWA _ . ____

j Pitka siatkow a
ponownie zawitała do Puszczykowa
Ubiegłoroczny sukces młodych siatkarek ze Szkoły Podstawowej 

Nr 2, które zajęty I miejsce w  półfinałach Mistrzostw Powiatu 
Poznańskiego został nagrodzony zaszczytem zorganizowa
nia kolejnych półfinałów. Mecze odbyły się na początku marca 
na terenie SZKOŁY Podstawowej nr 2. Oczekiwania były duże, 
bo przecież to dziewczęta tej szkoty w  ostatnich dwóch latach 
zwyciężały rywalki ze szkół okolicznych miast powiatu poznań
skiego. Z góry wiedziano, że przeciwniczki przyjadą z postano
wieniem przerwania tak dobrej passy, prowadzone do walki ha
słem „bij mistrza". W  turnieju wzięty udziat zespoły z Mosiny, 
Szczodrzykowa, Swarzędza i Puszczykowa. Każda ze szkót wy
stawiła dwa zespoły. Dziewczęta ciężko pracowały, ale w  sporcie 
liczy się także szczęście i forma rywali. Co prawda i tym razem 
mfode zawodniczki wywalczyły medalowe miejsce, lecz tyl
ko brązowe. Zwyciężyły drużyny z Mosiny wyprzedzając szko
łę z Szczodrzykowa. Po turnieju nasze siatkarki stwierdziły, że 
Puszczykowo ma dodatkową motywację do tego, by wspiąć 
się w przyszłym roku na najwyższe miejsce podium, bo prze
cież półfinały Mistrzostw powinny powrócić do naszego miasta.
I tego, z całego serca im życzymy.

Marzenna Johaniewicz

Od redakcji. W  kwietniowym numerze „Echa Puszczykowa" 
do artykułu „Sportowe życie" zakradt się btąd. Wymieniając zwy
cięską drużynę mylnie podano nazwiska zawodniczek, które 
przegrały. Sktad drużyny siatkarek trenowanej przez Marzenę 
Johaniewicz ze Szkoty Podstawoewj nr 2 jest następujący: Ewa 
Ruszyńska, Anna Waczyńska, Magdalena Gallas, Alina Heller, 
Agnieszka Szperzyńska, Anna Przybył, Magdalena Samol, 
Dominika Rosadzuńska, Wiktoria Wojciechowska i Zuzanna 
Talarczyk. Bardzo przepraszamy mtode zawodniczki za pomył
kę. Natomiast obydwu drużynom życzymy wielu sukcesów.

Redakcja

| W ielki bieg
Zapraszamy wszystkich mieszkańców Puszczykowa do 

udziału w Wielkim Biegu w  ramach akcji Polska Biega. Impreza 
ta po raz pierwszy zostanie zorganizowana w  naszym mieście 
i odbędzie się 25 maja o godz. 11.00 na terenie Zakola Warty. 
Trasa biegu obejmuje 3 kilometry. W  celu dobrego przygotowa
nia się do biegu zostały zaplanowane wspólne treningi. Będą 
one prowadzone przez profesjonalnych trenerów, którzy na co 
dzień przygotowują puszczykowskie talenty. Organizatorami 
imprezy są Szkolne Zrzeszenie Sportowe, MKS Juvenia oraz 
Urząd Miejski w Puszczykowie Wspólny bieg to doskonała 
okazja do wyjścia z domu, zachwycenia się przyrodą i zrobie
nia czegoś dla siebie, dla swojego zdrowia. W  natłoku spraw 
i obowiązków często zapominamy o swoim zdrowiu i kondy
cji psychofizycznej dlatego zachęcamy. Bieganie jest trendy! 
Biegać może każdy, bez względu na wiek i umiejętności, wy
starczy tylko chęć. Treningi rozpoczynają się w każdy piątek
o godz. 15.00 oraz każdą sobotę o godz. 9.00. Organizatorzy 
czekają na wszystkich chętnych przy bramie MOSiR-u od strony 
ul. Kościelnej. o-kn

KWIECIEM 2008
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W  ostatnich dniach marca na Torze Poznań odbyła się czwar
ta edycja popularnej motoryzacyjnej imprezy „Youngtimer 
Party". W  zmaganiach sportowych, obejmujących osiem prób 
sprawnościowych udziat wzięto ponad 80 załóg z całej Polski. 
Tym bardziej jest nam mito poinformować o zajęciu czołowych 
lokat przez mieszkańców Puszczykowa. W  klasie powyżej 160 
KM pierwsze miejsce zająt Dariusz Krupa w Porsche 911 (964) 
Carrera 4, okazał się on również zwycięzcą klasyfikacji general
nej catej imprezy, w  klasie do 120 KM. Drugie miejsce przypadło

http://www.puszczykowo.pl


BEZPIECZEŃ STW O

l Mistrzostwa.
Puszczykowa

W  połowie kwietnia odbyły się IX Amatorskie Mistrzostwa 
Puszczykowa w  Kolarstwie Górskim. Impreza ta odbywała się 
w  ramach Pucharu THULE. Do Puszczykowa przyjechało pra
wie 250 zawodników z całej Polski. Najstarszym uczestnikiem 
był 61 letni Tomasz Kaczmarek. Zawody rozegrano w  trzy
nastu kategoriach wiekowych. Główną atrakcją imprezy byt 
przyjazd znanych gwiazd polskiego kolarstwa z lat 70. i 80. 
Puszczykowo odwiedził Czestaw Lang - wicemistrz olimpijski 
i pierwszy polski zawodowy kolarz. Towarzyszyli mu Janusz 
Kowalski - mistrz świata, Andrzej Kaczmarek - wielokrot
ny uczestnik mistrzostw świata i Kazimierz Gogolski - częsty 
uczestnik Wyścigu Pokoju. Goście przebrali się w  stroje sporto
we i wsiedli na rowery, aby zmierzyć się w specjalnym, pokazo
wym wyścigu. Dla mieszkańców naszego miasta najważniejsze 
jednak było zdobycie tytułu Mistrza Puszczykowa. Otrzymali 
go najlepsi kolarze w  każdej kategorii wiekowej, a wywodzący 
się z naszego miasta. Honorowy patronat nad Mistrzostwami 
Puszczykowa objęta burmistrz miasta - Małgorzata Ornoch- 
Tabędzka. o-jer

I Kronika policyjna ,
14.03 - 0 9 .0 4

W  omawianym okresie funkcjonariusze tutejszego 
Komisariatu przeprowadzili 28 interwencji.

-  17.03 - Dokonano włamania do pomieszczenia 
gospodarczego przy ul. C. Ratajskiego, skąd skradziono 
aluminiową drabinę.

>28.03 - W  rejonie szpitala zatrzymano nietrzeźwego 
kierowcę, który miał w  wydychanym powietrzu 1,55 
promila alkoholu.

m  29.03 -Włamano się do domku letniskowego przy 
ul. Źródlanej, skąd skradziono łóżko metalowe z ozdobami 
mosiężnymi.

Na terenie naszego miasta odnotowujemy spadek 
przestępczości, co jest również zasługą mieszkańców, 
którzy nie obawiają się Informować o podejrzanych 
osobach. Tą drogą chciałbym podziękować mieszkańcom 
za taką postawę. Jednocześnie Informuję, że wzorem 
ubiegłego roku na terenie naszego miasta służbę pełnić 
będą funkcjonariusze Oddziałów Prewencji KWP Poznań 
co niewątpliwie przyczyni się do wzrostu poczucia 
bezpieczeństwa wśród mieszkańców Puszczykowa.

Grzegorz Nawrocki 
p.o. Komendant Komendy 

Policji w  Puszczykowie.

Z działa lności 
I S traży  M iejsk ie j .

07.03 - 1 0 .0 4
W  omawianym okresie funkcjonariusze Straży Miejskiej 

Interweniowali 46 razy. Osiem postulatów wynikają
cych z tych działań przekazano niezwłocznie do firm 
„Enea", „Eko-Rondo" oraz do Referatu Inwestycji Urzędu 
Miejskiego. Strażnicy przeprowadzili w  tym okresie licz
ne patrole piesze I samochodowe w  celu uniemożliwienia 
spożywania alkoholu w  miejscach publicznych, a także 
podrzucania śmieci. Dokonano również 49 kontroli umów 
na wywóz odpadów bytowych. W  trzech przypadkach 
ujawniono brak stosownych dokumentów. Straż Miejska 
zobowiązała właścicieli posesji do zawarcia umów w  ciągu 
tygodnia. Ukarano również 76 kierowców za przekrocze
nie dozwolonej prędkości na łączną kwotę 10 040 zł, a 22 
osobom wręczono tzw. „żółtą kartkę" za złe parkowanie. 
Jednego kierowcę ukarano 100 złotawym mandatem za 
złe parkowanie. W  omawianym okresie Straż Miejska prze
prowadziła cztery wspólne patrole ze funkcjonariuszami 
Straży Parkowej. W  Ich trakcie ujawniono miejsca podrzu
cania śmieci.

Z poważaniem 
Komendant Straży Miejskiej w  Puszczykowie 

mgr Dariusz Borowski

k w ie c ie m  2008
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K O M U N I K A T Y

OBW IESZCZENIE
BURM ISTRZA  M IASTA 
PUSZCZYKO W A
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowa- , 

nia przestrzennego w  Puszczykowie dla terenu położonego w  centrum 
miasta, w  rejonie ulic: Kościelnej, Poznańskiej, Słonecznej w dwóch 
etapach: A i B.

Na podstawie art. 17 pkt. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o plano
waniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz.U. Nr 80, poz. 717 zezm.), 
zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miasta Puszczykowa uchwały nr 
81/07/V z dnia 19 grudnia 2007 o przystąpieniu do sporządzenia miejsco
wego planu zagospodarowania przestrzennego w  Puszczykowie dla tere- 
nu położonego w  centrum miasta, w  rejonie ulic: Kościelnej, Poznańskiej, i 
Słonecznej w  dwóch etapach: A i B.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego planu 
miejscowego.

Wnioski należy składać na piśmie w  Urzędzie Miejskim w  Puszczykowie, 
ul. Podleśna 4, w  terminie do dnia 20.05.2008r.

Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres wnio
skodawcy, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której 
dotyczy.

BURMISTRZ MIASTA PUSZCZYKOWA 
Małgorzata Ornoch-Tabędzka j

OBW IESZCZENIE
BURM ISTRZA  M IASTA 
PUSZCZYKO W A
o przystąpieniu do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowa- j 

nia przestrzennego w  Puszczykowie dla terenu położonego w  północnej 
części miasta w rejonie ulic: Wysokiej, Poznańskiej, Źródlanej, Jasnej.

Na podstawie art. 17 pkt. 1 ustawy z dnia 27 marca 2003 r. o pla- j 
nowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym (Dz.U. Nr 80, poz. 717 ze \ 
zmj, zawiadamiam o podjęciu przez Radę Miasta Puszczykowa uchwały i 
nr 82/07/V z dnia 19 grudnia 2007 o przystąpieniu do sporządzenia miej- i 
scowego planu zagospodarowania przestrzennego w  Puszczykowie dla 
terenu położonego w  północnej części miasta w  rejonie ulic: Wysokiej, 
Poznańskiej, Źródlanej, Jasnej.

Zainteresowani mogą składać wnioski do wyżej wymienionego planu j 
miejscowego.

Wnioski należy składać na piśmie w  Urzędzie Miejskim w  Puszczykowie, 
ul. Podleśna 4, w terminie do dnia 20.05.2008r.

Wniosek powinien zawierać nazwisko, imię, nazwę i adres wnio- i 
skodawcy, przedmiot wniosku oraz oznaczenie nieruchomości, której j 
dotyczy.

BURMISTRZ MIASTA PUSZCZYKOWA j
Małgorzata Ornoch-Tabędzka \

Ogłoszenie ,
Burmistrz Miasta Puszczykowa ogłasza 
otwarty nabór na

stanow isko ds. kadrow ych 
i Urzędu Stanu Cywilnego

w Urzędzie Miejskim w  Puszczykowie.

Zakres podstawowych czynności:
prowadzenie spraw osobowych pra
cowników Urzędu Miejskiego,

• sporządzanie analiz kadrowych oraz 
sprawozdawczości w  tym zakresie.

• sporządzanie aktów stanu cywilnego
• prowadzenie ksiąg i rejestrów w za

kresie działalności Urzędu Stanu 
Cywilnego

Wymagania obowiązkowe:
• wykształcenie wyższe,
• znajomość zagadnień z zakresu 

pracy,
• wiedza z zakresu funkcjonowania ad

ministracji publicznej, 
umiejętność obsługi komputera, 
skrupulatność, dokładność

Wymagania dodatkowe:
doświadczenie w  jednostkach admini
stracji samorządowej

• znajomość przepisów z zakresu bez
pieczeństwa i higieny pracy

Wymagane dokumenty:
życiorys, list motywacyjny, kserokopie 
świadectw pracy, kserokopie dyplomów 
ukończenia studiów oraz oświadcze
nie o posiadaniu pełni praw publicznych 
i niekaralności za przestępstwo popełnio
ne umyślnie

Składanie ofert:
Oferty, zawierające wymienione dokumen
ty, prosimy składać w  Urzędzie Miejskim 
w  Puszczykowie, ul. Podleśna 4, pok. 
Nr 3A, w  terminie do 25 kwietnia 
2008 r.

Prosimy też o dopisanie klauzuli:
Wyrażam zgodę na przetwarzanie moich 
danych osobowych zawartych w  ofercie 
pracy, dla potrzeb niezbędnych do reali
zacji procesu rekrutacji (zgodnie z usta
wą z dn. 29.08.1997r o ochronie danych 
osobowych - Dz.U. nr 133 poz. 883).
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I W sp łpraca w dziec
¡i©. 
liHi1
zinie edukacji.

W spółpraca w dziedzinie edukacji pomiędzy 
Powiatem Poznańskim a poznańskimi uczelniami pu
blicznymi nawiązana.

Edukacja stanowi jeden z najważniejszych obszarów dzia
łalności Powiatu Poznańskiego. W  trosce o jakość kształcenia, 
stworzenie warunków, w  których możliwe będzie nieustanne 
podnoszenie poziomu szkolnictwa, z korzyścią dla uczniów 
i studentów władze powiatu zdecydowa
ły, że dotychczasowa współpraca ze śro
dowiskiem akademickim powinna nabrać 
charakteru bardziej formalnego. W  związ
ku z tym 5 marca br, w Starostwie 
Powiatowym w Poznaniu odbyła się więc 
uroczystość podpisania porozumienia
o wzajemnej współpracy w dziedzinie 
edukacji pomiędzy Powiatem Poznańskim 
a poznańskimi państwowymi uczelniami 
wyższymi. Uroczystość otworzy! Zbigniew 
Grochal, aktor Teatru Nowego, a cele ja
kie stawiają sobie inicjatorzy porozumie
nia przedstawił Jan Grabkowski, Starosta Poznański.

Starosta podkreślił, że Powiat Poznański od lat podejmuje 
działania na rzecz rozwoju edukacji w naszym regionie: po
ważne inwestycje, modernizacja i komputeryzacja szkół prowa
dzonych przez Powiat, rozbudowa zaplecza technicznego czy 
wprowadzanie nowych kierunków kształcenia to tylko niektó
re z nich. Planując rozwój poszczególnych etapów nauczania 
trzeba jednak myśleć szeroko - od kształcenia ponadgimna- 
zjalnego do szkolnictwa wyższego. Przedstawiciel środowiska 
akademickiego, prof. Stanisław Lorenc, Rektor Uniwersytetu 
im. Adama Mickiewicza w  Poznaniu, z uznaniem odniósł się 
do inicjatywy Powiatu Poznańskiego podkreślając, że wychodzi

ona naprzeciw oczekiwaniom uczelni, które mogą w  ten spo
sób spełnić swe misje edukacyjne.

Listy intencyjne podpisali: prof. dr hab. Grzegorz 
Bręborowicz, Rektor Uniwersytetu Medycznego im. Karola 
Marcinkowskiego w  Poznaniu; prof. dr hab. Witold Jurek, 
Rektor Akademii Ekonomicznej w  Poznaniu; prof. dr hab. 
Stanisław Lorenc, Rektor Uniwersytetu im. Adama Mickiewicza 
w  Poznaniu; prof. dr hab. med. Tadeusz Rychlewski, Rektor 

Akademii Wychowania Fizycznego im. 
Eugeniusza Piaseckiego w  Poznaniu; prof. 
dr hab. Leszek Nogowski, Prorektor ds. 
Studiów Akademii Rolniczej im. Augusta 
Cieszkowskiego w  Poznaniu; prof. dr hab. 
inż. Tomasz Łodygowski, Prorektor ds. 
kształcenia Politechniki Poznańskiej.

Planowany obszar współpracy jest 
bardzo rozległy, niesie ze sobą rozma
ite szanse i możliwości rozwoju. Celem 
porozumienia jest realizacja przedsię
wzięć szczególnie istotnych dla obu stron. 
Obejmuje ona m. in. kwestie badań na

ukowych, umożliwienia studentom odbywania praktyk w  po
wiatowych placówkach, uczniom brania udziału w  niektórych 
wykładach i zajęciach prowadzonych przez nauczycieli akade
mickich, czy korzystania z szeroko pojmowanej bazy dydaktycz
nej. Każda z uczelni biorących udział w  projekcie, ze względu na 
swa specyfikę i profil kształcenia, gwarantuje różnorodność i bo
gactwo oferty skierowanej do młodego pokolenia. Natomiast 
długoletnie i wspólne działania Powiatu Poznańskiego i podle
głych mu szkół ponadgimnazjalnych, pozwala wierzyć, że te sys
temowe działania zakończą się sukcesem.

Karolina Korcz, 
Gabinet Starosty

| Pow iat poznański w  Cannes .
-  sercu św iatow ych inwestycji

Targi Nieruchomości MIPIM w  Cannes przyciągają uwagę 
największych inwestorów z całego świata. Wśród tegorocznych 
wystawców byliśmy obecni, jako jedyny powiat z Polski, pre
zentując na wspólnym stoisku z miastem Poznań ofertę sześciu 
podpoznańskich gmin: Buku, Tarnowa Podgórnego, Pobiedzisk, 
Stęszewa, Murowanej Gośliny i Rokietnicy.

Oferowane przez nas tereny cieszyły się ogromną popular
nością zwłaszcza wśród przedsiębiorców z branży logistycznej 
i magazynowej. Odwiedzający stoisko pytali o funkcjonujące 
parki technologiczne, możliwości rozwoju nowych sieci han
dlowych, a także interesowali się zapleczem hotelowym w  kon
tekście Euro 2012.

Wolne tereny, które prezentowano przybyłym stwarza
ją duże możliwości rozwoju. Jesteśm y pewni, że przed
sięwzięcia, które w  przyszłości zostaną podjęte przyniosą 
korzyści zarówno inwestorom jak i mieszkańcom powiatu - 
podkreślał obecny w  Cannes Tomasz Lubiński, Wicestarosta 
Poznański. Podczas licznych spotkań zwracał uwagę na 
doskonałe położenie powiatu, stale poprawiającą się

infrastrukturę oraz wzrastającą z roku na rok liczbę miesz
kańców, która dotychczas osiągnęła liczbę ponad 300 tysię
cy osób. Dodatkowymi atutamii dla przedsiębiorców są nie
wątpliwie: autostrada oraz dobrze wykwalifikowane kadry, 
dostępne ze względu na silnie rozwinięty ośrodek akademicki 
w  stolicy Wielkopolski. Owocne okazało się spotkanie z przed
stawicielami miasta Brno (Czechy), z którymi Wicestarosta 
Poznański dyskutował na temat możliwości utworzenia w  po
wiecie muzeum prezentującego mapy dla niewidomych. Ich 
unikalną kolekcję posiada prowadzony przez powiat poznański 
Ośrodek dla Dzieci Niewidomych w  Owińskach.

Targi w  Cannes trwały cztery dni. Od 11 do 14 marca sto
isko odwiedziło kilka tysięcy osób, w  tym ponad setka ściśle za
interesowanych terenami inwestycyjnymi na terenie gmin po
wiatu poznańskiego. Nawiązane zostały kontakty biznesowe, 
na bazie których podjęte zostaną dalsze działania promujące 
inwestowanie w  powiecie. To zadanie dla nowo powstałego 
Centrum Promocji Biznesu przy Starostwie Powiatowym. Jego 
rolą będzie aktywny kontakt zarówno z potencjalnymi przed
siębiorcami, jak i przedstawicielami gmin mającymi pełen za
sób informacji na temat oferowanych terenów.

Katarzyna Strzyż
Wydział Promocji, Kultury i Współpracy z Zagranicą
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IIU F O R M A C JE

i Warsztaty 
W ielkanocne
Na początku marca uczniowie klasy II a i II b ze Szkoły Podstawowej nr 2 

w  Puszczykowie uczestniczyli w  „Warsztatach Wielkanocnych", które zorganizo
wało Muzeum Śremskie. Uczniowie wysłuchali ciekawego wykładu o tradycjach 
wielkanocnych oraz wierzeniach i wróżbach związanych ze świętami. Uczniowie 
uczestniczyli również w  zajęciach praktycznych polegających na malowaniu jajek 
oraz na licznych zabawach i wróżbach. o-jer

1 P rzed szko lak i,
u seniorów
Pięcioletnie „Pracowite Pszczółki" 

z Przedszkola nr 1 w  Puszczykowie po
stanowiły - tak jak wszyscy - pracowi
cie spędzić przedświąteczny czas. Z tego 
też powodu 11 marca dzieci odwiedzi
ły mieszkańców pensjonatu „Pogodna 
Jesień” w  Puszczykowie, aby wraz z pod
opiecznymi domu wykonać wielkanocne 
stroiki. Już po raz drugi grupa „Wesołe 
Misie” , razem ze swoimi paniami, mia
ła okazję do wspólnych rozmów, śpiewu

i umilania czasu pensjonariuszom. Dzieci 
z pomocą gospodarzy i swoich opieku
nek wykonały palmy wielkanocne oraz 
ozdabiały gipsowe figurki. Od mieszkań
ców domu nauczyły się, jak wykonać sa
modzielnie koszyczek na wielkanocne 
słodycze. Na pożegnanie w koszyczkach 
znalazły się słodkie upominki, a przed
szkolacy zapewnili mieszkańców domu 
ô kolejnej wizycie. Marta Zlota-Bartożyk J

| Pierwszy taki weekend r
Od jesieni ubiegłego roku obowiązuje zakaz handlu w  święta. Nie dotyczy on 

sklepów prowadzonych rodzinnie oraz placówek całodobowych i usługowych wyż
szej użyteczności publicznej. 1, 2 i 3 maja będą pierwszym takim weekendem. 
Synoptycy przewidują doskonałą pogodę. Można spodziewać się, że nasze mia
sto odwiedzą liczni goście spragnieni piękna przyrody. Co ich czeka? Co wreszcie 
czeka samych mieszkańców Puszczykowa? W  święta państwowe 1 i 3 maja będą 
nieczynne wszystkie sklepy, ze spożywczymi włącznie. Natomiast lody i ciastka bez 
problemu będziemy mogli kupić w  cukierni Jerzego Kostusiaka. Będą również nor
malne działały restauracje „Szafoniera", „Nowa" i „Popas". Bistro-kebab „Monika" 
zaprasza 1 i 2 maja, natomiast 3 maja będzie zamknięte. Jeśli ktoś z Państwa bę
dzie koniecznie chciał w  tych dniach kupić gumę do żucia, to może udać się do 
całodobowej stacji benzynowej w  Mosinie albo w  Luboniu. o-jer

| Liga Piłki Nożnej,
W  sali gimnastycznej Szkoły Pod

stawowej nr 2 odbyto się losowanie dru
żyn w  rozgrywkach Puszczykowskiej Ligi 
Pitki Nożnej w  grupie klas od III do VI. 
Pierwsza runda rozgrywek odbędzie się 
21 kwietnia na boisku ze sztucznej trawy 
znajdującym się przy Szkole Podstawowej 
nr 1. W  grupie A zmierzą się Puszczyki 
z Zawiszą oraz Trio z Lechem. Natomiast 
w  grupie B Wilk i z UKS-em  oraz 
Niszczyciele z PKP Początek rozgrywek 
planowany jest na godzinę 16.00.

o-jer

Informujemy, że w dniu 2 maja Urząd Miejski 
w  Puszczykowie będzie nieczynny
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AKTUALN O ŚCI

W ieczór francuski
Stowarzyszeniu Puszczykowo-Chateaugiron organizuje 

w  piątek 25 kwietnia „Wieczór francuski". W  programie prze
widziano recital Marty Rzepczyńskiej, która będzie wykonywała 
utwory Fryderyka Chopina, pokaz mody inspirowanej zamka
mi bretońskim przygotowany przez Ewę Sumelke, oraz wysta
wę portretów Elżbiety Wieczorkiewicz inspirowanych muzyką 
Chopina. Celem organizatorów jest przybliżenie mieszkańcom 
naszego miasta kultury francuskiej oraz zachęcenie do włącze
nie się w  działalność Stowarzyszenia. „Wieczór Francuski" 
odbędzie się 25 kwietnia o godz. 18.00 w  „Salonie 
Artystycznym" działającym w  Pałacu Ślubów. o-jer

| Boso  przez swat_______
W  poniedziałek 28 kwietnia Muzeum Arkadego Fiedlera od

wiedzi niezwykle popularny obieżyświat Wojciech Cerjrowski. 
Otworzy wystawę fotografii zatytułowaną „Wojciech Cejrowski
- boso przez świat" i przedstawiającą fotografie z jego egzo
tycznych wypraw. Na miejscu będzie można zakupić książki 
podróżnika z opatrzone jego autografem. Spotkanie odbę
dzie się 28 kwietnia o godz. 12.00. o-jer

ZGONY
*  18,02.1945 Jan Tamulewicz + 05.03.2008
*  30.03.1923 Edward Malinowski + 05.03.2008
*  11.09.1930 Teresa Schmidt + 06.03.2008
*  22.01.1949 Edward Ossowski + 08.03.2008
*01.12.1955 Ryszard Witt + 11.03.2008
*08.10.1933 Tadeusz Kochanka + 13.03.2008
*08 .04  1931 Krystyna Palmowska + 25.03.2008
*  17.07.1926 Farida Thiel + 28.03.2008
*  14.01.1936 Longina Godurkiewicz + 01.04. 2008
*  19.12.1920 Krystyna Kapczyńska + 06.04.2008
*26.04.1919 Helena Mruk + 08.04.2008
*  19.10.1930 Kazimiera Król + 08.04.2008

ICo? Gdzie? Kiedy?
.2 4 .0 4  -  godz. 10.30

Dzień Ziemi
Szkoła Podstawowa nr 2, ul. Kasprowicza 1

■25.04. -  godz. 18.00
„Wieczór francuski" organizowany przez 
Stowarzyszenie Puszczykowo-Chateaugiron 
Salon Artystyczny, Pałac Ślubów, ul. Podleśna 17

■25.04. -  godz. 8.00
Dzień Ziemi - zajęcia w  terenie 
Szkoła Podstawowa nr i , ul. Wysoka I

■26.04. -  godz. 11.00
Amatorskie Warsztaty Tańca „Mosina 2008"
Hala Sportowa OSiR, Mosina, ul. Szkolna lul. Wysoka 1

■26.04. -  godz. 12.00
Piknik „Kroniki szkolnej"
Plac przed Biblioteką Miejską, ul. Wysoka l

■28.04. -  godz. 12.00
Otwarcie wystawy fotografii Wojciecha 
Cejrowskiego wraz ze spotkaniem z autorem 
Pracownia -  Muzeum Literackie Arkadego 
Fiedlera, ul. Słowackiego l

■28-29.04.
Dni Pamięci o Holocauście
Szkoła Podstawowa nr 2, ul. Kasprowicza 1

■30.04. -  godz. 8.00
Szkolny Dzień Ziemi 
Gimnazjum nr I , ul. Wysoka 1

■ 03.05. -  godz. 12.00
Msza za ojczyznę
Plac przed krzyżem przy ul. Cyryla Ratajskiego

■09.05. -  godz. 18.00
Noc w  Bibliotece - impreza dla dzieci 
Biblioteka Miejska, ul. Wysoka I

■12.05. -  godz. 12.00
Uroczyste „wodowanie" repliki stat
ku Krzysztofa Kolumba - „Santa Maria"
Pracownia -  Muzeum Literackie Arkadego 
Fiedlera, ul. Słowackiego I __________________

■16.05. -  godz. 10.00
Międzyszkolny Festiwal Piosenki Małolata 
Szkoła Podstawowa nr 1, ul. Wysoka 1

■18.05. -  godz. 13.00
Majówka z filmem
Boisko Gimnazjum nr 2, ul. Kasprowicza 1

■25.05. -  godz. 11.00
Polska Biega 
Zakole Warty

■ 31.05. -  godz. 14.00
Piknik Kabaretowy - pożegnania klas III 
Gimnazjum nr 1, ul. Wysoka i

■ Piątki godz. 15.00 oraz
■ Soboty godz. 9.00

Wspólne treningi przygotowujące 
do imprezy „Polska Biega"
MOSiR, ul. Kościelna
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lû t O)IN F O R M A T O R  M IE J S K I
| Telefony alarmowe Dyżury dla mieszkańców 5 J
Pogotowie Ratunkowe 
Straż Pożarna 
Policja
Pogotowie Wod.-kan. 
Pogotowie Energetyczne 
Pogotowie Gazowe

999
998
997
994
991
992

| Ważne telefony ■
Policja w Puszczykowie 061 8 133 1.93

0 602 430 098
Straż Miejska 0 692 458 534
Pogotowie Ratunkowe
w Luboniu 061 81 30 999
Zespół Zarządzania Kryzysowego 0 602 444 900
Szpital w  Puszczykowie 061 89 84 000
Przychodnia Zdrowia SALUS 061 813 32 03
Poradnia Lekarsko-Stomatologiczna
MEDICOR 061 898 42 22

| Ważne placówki i urzędy ■
Urząd Miejski 061 898 37 00
ul. Podleśna 4
Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej 061 819 46 48
ul. Wysoka 1
Urząd Pocztowy 061 898 30 13
ul. Magazynowa 2
Miejska Biblioteka Publiczna 061 819 46j4.9
ul. Wysoka 1
Muzeum - Pracownia Literacka
Arkadego Fiedlera 061 813 37 94
ul. Słowackiego 1
Salon Artystyczny - Pałac Ślubów
ul. Podleśna 17
Prywatne Przedszkole Nr 1
„Pracowite Pszczółki" 061 _81iL30_5_2
ul. Wysoka 2
Niepubliczne Przedszkole Nr 2

„Stokrotka" 061 813 32 57
ul. Niepodległości 14
Niepubliczne Przedszkole Nr 3
„Leśni Przyjaciele" 061 813 31 52
ul. Przyszkolna 1
Szkoła Podstawowa Nr 1
im. Adama Mickiewicza 061 813 34 61.
ul. Wysoka 2
Szkoła Podstawowa Nr 2
im. Powstańców Wielkopolskich 061 813 33 71
ul, Kasprowicza 1
Gimnazjum Nr 1
im. Alberta Einsteina 061 8.19 43.57.
ul. Wysoka 2
Gimnazjum Nr 2
im. Ignacego Jana Paderewskiego 061 8.19 46 8.7
ul. Kasprowicza 1
Liceum Ogólnokształcące
Im. Mikołaja Kopernika .06.1 813 3411
ul, Kasprowicza 3

Burmistrz Miasta
Małgorzata Ornoch-Tabędzka 
Poniedziałki 14.00 - 16.00
Środy 8.00-10.00
(prosimy o wcześniejsze umó
wienie się na wizytę)

Zastępca Burmistrza
Iwona Janicka
Wtorki 14.00-
Środy 8.00 -

15.30
10.00

Sekretarz
Maciej Dettlaff
Poniedziałki
Środy

13.00-15.00
8.00-10.00

Przewodniczący Rady Miasta
Marek Błajecki 
marek.blajecki@wp.pl

Zastępca Przewodniczącego
Janusz Szafarkiewicz 
januszszafarkiewicz@wp.pl

Dyżury radnych
Każdy poniedziałek 16.00 - 17.0C 
po uprzednim skontaktowaniu 
się telefonicznie lub e-mailowo

Biuro Rady Miasta
tel. 061 898 37 34 
e-mail:szostak@puszczykowo.pl 
e- ma i I: ra da @ pu szczy kowo. p I

[| Rozkład jazdy do Poznania
PK P
Puszczykówko -  Poznań
4:50, 5:56, 6:29**, 7:15, 8:04, 9:19*, 10:09, 11:08, 13:03*, 
13:22, 15:20, 15:59, 17:14, 17:19****, 18:09**, 19:25, 21:11, 
23:01
* nie kursuje w soboty i niedziele, ** nie kursuje w soboty 
*** nie kursuje w niedzielę, **** kursuje tylko w soboty 
Ze stacji Puszczykowo pociągi odjeżdżają 3 minuty później niż 
z Puszczykówka. Zaznaczone czerwonym kolorem nie zatrzymują się 
w Puszczykowie.

M PK Linia 101
Puszczykowo ul. Poznańska/Piaskowa - Poznań/ Dębiec 
Dni powszednie:
05:01, 05:47, 06:47, 07:55, 08:41, 09:56, 10:53, 1 1:42, 12:47, 
13:53, 14:48, 16:17, 16:57, 17:52, 19:37, 21:07, 22:44 
Soboty:
05:47, 07:42, 09:47, 11:47, 13:47, 16:16,
17:52, 19:37, 21:17, 22:44 
Niedziele:
07:42, 09:47, 11:47, 13:47, 16:16, 17:52, 19:37, 21:17, 22:44

Linia Eko  Rondo
Puszczykowo / Niwka - Poznań/ Dębiec 
4:30 *, 5:20, 6:20 *, 7:00, 8:10 **, 9:10, 10:10 **, 1 1:15, 
12:10 **, 13:15, 14:05 **, 15:05, 15:55 **, 17:30 **,
19:00 **, 20:40 **, 22:00 **
B e z g w ia z d e k  -  k u r s u je  w  d n i r o b o c z e , * k u r s u je  w  d n i r o b o 
c z e  i s o b o ty , ** k u r s u je  w  d n i r o b o c z e , s o b o t y  i n ie d z ie le

PKS
Puszczykowo ul. Poznańska/Piaskowa -  Poznań 
5:56 F, 6:05 F, 6:45 F, 7:35 FH, 7:36 F, 7:41 S, 8:20 
U, 9:41 F, 10:30 F, 12:36 U, 12:50 F, 14:35 F, 16:11 
U, 16:20 U, 19:15 U, 20:56 U, 21:00 +

Oznaczenia:
N -  p r z e je ż d ż a  p r z e z  N iw k ę ,
K u rs u je  w  d n i:  C  -  s o b o ty , n ie d z ie le  I ś w ię t a , +  -  n ie d z ie le  i ś w ię t a ,
F -  r o b o c z e  p o n ie d z ia łe k  -  p ią t e k , FI -  w  o k r e s ie  w a k a c ji s z k o ln y c h ,
S -  n a u k i s z k o ln e j

mailto:marek.blajecki@wp.pl
mailto:januszszafarkiewicz@wp.pl
mailto:szostak@puszczykowo.pl

